
– Olyan, mintha megtaláltuk volna a diósgyõri várat – értékelte a tapolcai bencés apátság megtalálá-
sának jelentõségét az ásatásokat vezetõ dr. Pusztai Tamás, a Herman Ottó Múzeum igazgatóhelyettese. Az
oklevelekbõl ismert apátság romjai a Barlangfürdõ fejlesztését megelõzõ ásatás keretében került elõ, s a
lelet várhatóan hatással lesz az egész beruházásra. (Folytatás az 5. oldalon.)
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MMaa  aaddjjáákk  áátt  aa  kköözzttéérrii  sszzoobbrroott

MANCS, AZ ÉLETMENTÕ

MEGTALÁLT APÁTSÁG
EGY EMBERÖLTÕVEL EZELÕTT MÉG SOK

EZER EMBERNEK ADOTT MUNKÁT, MEG-
ÉLHETÉST A MÉLYMÛVELÉSÛ SZÉNBÁ-
NYÁSZAT BORSODBAN, MELYNEK ZÁSZ-
LÓSHAJÓJA AZ ÉVENTE EGYMILLIÓ TON-
NÁT TERMELÕ LYUKÓBÁNYA VOLT. A
VERSENYKÉPTELENSÉGRE HIVATKOZVA

ELÕBB VISSZAFEJLESZTETTÉK AZ ÁGA-
ZATOT, MAJD IDÉN, UTOLSÓKÉNT,
LYUKÓT IS BEZÁRTÁK. A DICSÕ MÚLT

RELIKVIÁIT MÚZEUMBA GYÛJTIK, A PE-
RECESI LÉGAKNA MÛEMLÉKKÉ NYIL-
VÁNÍTÁSÁNAK FOLYAMATA PEDIG MEG-
INDULT.

– A perecesi légakna még mûködik,
de nemsokára a bánya bezárásakor leáll
ez is. Szeretnénk megmenteni, hogy ne
bontsák el, ne végezze hulladékvasként
– fogalmazta meg célkitûzésüket egy
éve Lóránt Miklós, egykori bányaigaz-
gató, a megyében több száz taggal ren-
delkezõ Országos Magyar Bányászati és
Kohászati Egyesület helyi csoportjának
elnöke. Nos, jó hírrel szolgálhatunk a
bányászrelikviákat féltõknek, lesz bá-
nyászmúzeum és ipari mûemlékké nyil-
vánítás révén megmentik a légaknát is.
– Összefogva Miskolc városával, a

bányászszervezetekkel reális esély nyílt

arra, ha sajnálatosan be is fejezõdött
a mélymûvelésû szénbányászat
Borsodban, értékeinket össze tudjuk gyûj-
teni, bemutatni – jelentette be szerdán
sajtótájékoztató keretében Gyárfás Ildikó,
a megyei közgyûlés elnöke. Megerõsítette,
hogy szeretnének létrehozni egy bá-
nyászattörténeti múzeumot. A tárgyak
gyûjtését szorgalmazó felhívás sikeres
volt, rengeteg relikvia, felajánlás érke-
zett. A nagyméterû bányagépeket már
megtekinthetik az érdeklõdõk Ómassán
a kohászati múzeum szabadtéri kiállí-
tóhelyén. A múzeumot eredetileg
Lyukóbányán szerették volna kialakíta-
ni, de ez túl költséges lenne, ezért vár-
hatóan a perecesi légakna és kapcso-
lódó épülete ad majd otthont a gyûj-
teménynek. 
Az ötletet anyagilag is támogatja a

kultuszminiszter, az akna egyedi mû-
emlékké nyilvánításának folyamatát
megindította a Kulturális Örökségvédelmi
Hivatal. A szakemberek szerint egy év
múlva képesek lesznek a szénbányá-
szat történetének bemutatására. A tu-
lajdonjog megszerzése és a szükséges
pénz elõteremtése már nem rajtuk
múlik…

F. L.

– CSAK A VÁROSLAKÓK EGYETÉR-
TÉSÉVEL ÉS BELEEGYEZÉSÉVEL REN-
DEZHETNEK MISKOLCON JÖVÕ SZEP-
TEMBERBEN FORMA–500-AS AUTÓ-
VERSENYT – HANGSÚLYOZTA OROSZ

LAJOS ALPOLGÁRMESTER AZON A LA-
KOSSÁGI FÓRUMON, AMELYET A HÉT

KÖZEPÉN AZÉRT RENDEZTEK, HOGY A

MEGYESZÉKHELY LAKOSAI KÉRDÉSEK-
KEL BOMBÁZHASSÁK A VIADAL SZER-
VEZÕIT.

Beszámoltunk arról, hogy új ver-
senysorozatot igyekeznek tetõ alá hozni
hazánkban, s az ötletgazdák szeret-
nék Miskolcot is bevonni a lehetsé-
ges helyszínek közé. A Fáy András
Közgazdasági Szakközépiskolában aztán
a jelenlévõk többet is megtudhattak
a kibontakozóban lévõ vetélkedésrõl.
Czuri Mónika cégvezetõ részletes tá-
jékoztatójában elmondta, hogy négy
versenynek katonai repülõtér (Kalocsa,
Kiskunlacháza, Kiskunmadaras, Mezõ-
kövesd) ad otthont, egyet a Rába
Ringen bonyolítanának, egyet pedig
városi futamnak álmodtak meg.
A Van Diemen autók 250–300 ló-

erõsek, az indulásnál 7–9 csapatra (két-

két pilótával) számítanak. A kocsikba
motorkerékpáros cégek biztosítanák az
erõforrást. A cégvezetõ jelezte, hogy
két napra terveznek, szombaton sza-
badedzés, idõmérõ futam és kiegé-
szítõ programok, valamint utcabál lenne,
vasárnap 13 órakor indulna a remé-
nyeik szerint nagy érdeklõdéssel kísért
másfél órás dübörgés.
A jelenlévõk (meglehetõsen kevesen

keresték fel az összejövetelt) termé-
szetesen hangot adtak kételyeiknek is.
Szóltak arról, hogy a versenynaptár
zsúfoltsága aligha kedvez a szerve-
zésnek, a Soltész Nagy Kálmán, Lévay
József, Csabai kapu határolta terüle-
ten élõket pedig várhatóan a nagy
zaj riasztja. Megtudhattuk, hogy je-
lentõs útjavításokra is szükség lenne,
gondot okoz továbbá bizonyos terü-
leteken a nézõk elhelyezése. A fóru-
mon Orosz Lajos bejelentette, hogy
csakis akkor lehet szó a verseny mis-
kolci futamáról, ha ahhoz az érintett
környék lakói hozzájárulnak. Egyelõre
megkezdik az egyeztetéseket, a téma
iránt érdeklõdõk pedig a különbözõ
internetes fórumokon tehetik közzé vé-
leményüket, javaslataikat.

LLaakkoossssáággii  ffóórruumm  aa  FFoorrmmaa––550000--rróóll

A MISKOLCIAK
DÖNTENEK DECEMBER 18-ÁN, SZOMBATON,

AZAZ MA DÉLELÕTT 11 ÓRAKOR

ADJÁK ÁT A HÍRES MENTÕKUTYA,
MANCS SZOBRÁT A VILLANYREN-
DÕRNÉL. A KÖZTÉRI SZOBOR, MELY-
RÕL MÁR EGYIK KORÁBBI SZÁMUNK-
BAN HÍRT ADTUNK, KÜLÖNLEGES TÉMÁT

DOLGOZ FEL: RITKASÁGSZÁMBA MEGY,
HOGY ÁLLATOKAT ÖRÖKÍTSENEK MEG

ILYEN MÓDON AZ UTÓKOR SZÁMÁRA.

Városunk büszkesége, prominens „sze-
mélyisége” a Miskolci Spider Men-
tõcsapatnál szolgáló Mancs. A kutya
megérdemli, hogy az utókor megemlé-
kezzen róla, hiszen olyan érdemekkel
büszkélkedhet, amelyek egy embernek
is a becsületére válnának, több száz
ember életét mentette meg hazánkban
és szerte a világon. A mentõcsapat ko-
rábban megkapta a város nívódíját, és
nemzetközi hírnévre is szert tettek. 
Dr. Kormos Vilmos, a Polgármesteri

Hivatal Oktatási, Kulturális és Civil
Kapcsolatok Fõosztályának vezetõje el-
mondta: a Mancsról készült szobrot a
Szemere buszmegállóval szemben avat-
ják fel, ám itt csak ideiglenesen lát-
ható – csak addig, amíg megfelelõbb
helyet nem találnak neki. Az elõzetes
tervek szerint a Szinva-parti sétányra

került volna, ám a helyszín rekonst-
rukciója még nem készült el. Ha be-
fejezõdött a terep rendezése, megkapja
egységes arculatát a Szinva patak bel-
városi része, a kutyaszobor átkerül a
végleges helyére. A szobrászmûvész sze-
mélye is változott: az elõzetes hírek-
hez képest nem Varga Éva, hanem a
lánya, Szanyi Borbála készítette el az
életnagyságú bronzkutyát. Képünkön
éppen ô dolgozik a szobor elhelyezé-
sén.
A szobor elkészítésében anyagi se-

gítséget nyújtott az önkormányzatnak
a Generali Providencia Biztosító Rt.,

amelynek ügyviteli igazgatója, Erõdi János
elmondta: a társaság a 15. jubileumát
Magyarország nagyvárosaiban faülte-
téssel ünnepelte, Miskolc esetében azon-
ban inkább a Mancs-szobor elkészíté-
sében segítettek.
Veres László, a városháza szóvivõje

arra kéri a miskolciakat, hogy – akár
családostól-kutyástól is – látogassanak
el a szoboravató ünnepségre, ahová
meghívták a török és a tajvani nagy-
követet is, a Spider Mentõcsapat be-
mutatót tart, és az érdeklõdõk talál-
kozhatnak a szobor eredetijével,
Manccsal is.

MMeeggmmeennttiikk  aa  ppeerreecceessii  llééggaakknnáátt

MÚZEUMBA KERÜL
A BÁNYÁSZAT

Az Avasi Kulturális és Sport Egyesület sok szeretettel meghívja az avasiakat
december 19-én 17 órától az „Avas fenyôfája” díszítésére. Kérik, hogy az ava-
siak a meghitt családi hangulat jegyében hozzák el gyermekeiket, unokáikat, va-
lamint mindazt, amivel az Avas fenyõfáját díszíteni szeretnék. A gyermekek a
Miskolc Városi Önkormányzati Tûzoltóság segítségével tûzoltódaruból helyezhe-
tik a fára ajándékaikat. A rendezvény helye az Ifjúság út és a Szentgyörgy út
keresztezõdése. Minden érdeklõdõt tisztelettel várnak a szervezõk.

AZ AVAS FENYÔFÁJA



FÕUTCA PLÁZA PROJEKT. EZT A

NEVET KAPTA A BELVÁROS ÜZLETEI-
NEK MEGÚJÍTÁSÁT CÉLZÓ PROGRAM,
MELYET A MÚLT HÉTEN A KÖZGYÛLÉS

IS ELFOGADOTT. A VÁROS NEM CSAK

A MINÕSÉG EMELKEDÉSÉT VÁRJA A

PROGRAMTÓL, HANEM AZ ÜZLETEK FE-
KETEKERESKEDELMÉNEK MEGSZÛNÉSÉT

IS.

A városlakók, a kereskedõk és a
város érdekeit is figyelembe veszi ez
az intézkedés, melynek célja a belvá-
ros üzleteinek folyamatos megújulása
– jelentette ki dr. Bernáth Attila, a
MIK Rt. megbízott igazgatóhelyette-
se. Decemberben a belvárosban lévõ
480 üzlet felének a bérleti szerzõdé-
sét mondja fel a város, bérlõjük jú-
nius 30-ig köthet új szerzõdést, ha
vállalja az új rendszer feltételeit. Amelyik
üzlet korábbi bérlõjével nem tudnak
megegyezni azt nyílt pályázat útján
hirdetik meg. A felmondási idõ egy
év, tehát 2005 januárig mindenképp
marad az eredeti bérlõé az üzlethe-
lyiség. 
A közgyûlésen elfogadott rende-

letmódosítás szerint az üzleteket
három minõségi kategóriába sorolják
a portál, a belsõ kialakítás és az áru-
készlet szerint. Azon kereskedõk, akik
vállalják, hogy A minõségû üzletet
üzemeltetnek, akár 50 százalékkal ke-
vesebbet fizethetnek, mint a B vagy
C minõségû üzletek bérlõi. Ez dr.
Bernáth Attila szerint megfelelõ ösz-
tönzés arra, hogy a kereskedõk vált-
sanak, ugyanakkor a határozatlan idejû
szerzõdésekkel hosszú távú biztonsá-
got szeretne a város számukra biz-
tosítani. 

PIACI DÍJAKAT AKARNAK

A rendeletmódosítás ugyanakkor díj-
emeléssel is jár. Ezzel kapcsolatban dr.
Bernáth Attila elmondta: a bérleti dí-
jakat közelíteni kell a piaci értékek-
hez. Jelenleg más városokban, illetve
Miskolcon a magántulajdonú bérle-
mények esetén a díj százezer forint
fölött van négyzetméterenként egy
évre, míg ez az önkormányzati bér-

lemények esetén jelenleg 13 800 fo-
rint.
Kottman Dezsõ, a MIK Rt. kezelé-

si igazgatóhelyettese elmondta: a ke-
reskedõk már évek óta egymás közt

adják-veszik a bérleményeket, sõt na-
gyon sokan adják ki albérletbe sok-
kal magasabb bérleti díjért, mint
amennyit õk fizetnek a városnak. Ezt
a fajta ingatlankereskedelmet a város

nem preferálja, de nem is akar-
ja tiltani. Szabaddá teszik az al-
bérletbe adást, így az kikerül a
feketekereskedelembõl a látható-
ba.

JANUÁRTÓL
HONLAP IS LESZ

Dr. Bernáth Attila hozzátette
még: a város fõ célja, hogy csak
A kategóriájú üzlet legyen a bel-
városban. Máris jelentkezett négy
minõségi ruházati cég, hogy az
új rendszerben szívesen nyitná-
nak üzletet Miskolc belvárosában.
A tájékoztatón elhangzott, a prog-
ram kidolgozása során egyeztet-
tek minden szakmai szervezettel,
így a KISOSZ-szal is, akik támo-
gatják azt. Január 1-tõl a Fõutca
Pláza Projekt hivatalos honlapja
is üzemel majd, ahol minden in-

formációt megkaphatnak az érdeklõ-
dôk és egy kalkulátor segítségével azt
is ki tudják majd számolni, mennyit
kellene fizetniük egy üzletért. 

H. I.

A Fõutca Pláza Projekttôl azt is reméli a MIK, hogy az elkövetkezendôkben
nem fogadja majd ilyen látvány a belvárosban sétálókat.

MMiinnõõssééggii  üüzzlleetteekkeett  sszzeerreettnnéénneekk  aa  bbeellvváárroossbbaann

INDUL A FÕUTCA PLÁZA PROJEKT

MEGNYITOTTA KAPUIT SZERDÁN AZ

ORSZÁG HATODIK KAÁLI INTÉZETE

MISKOLCON. A MEGYEI KÓRHÁZBAN

MÛKÖDÕ MEDDÕSÉGI CENTRUM TEHÁT

TELJESSÉGÉBEN KÉSZEN ÁLL ARRA, HOGY

A MISKOLCI ÉS A MEGYÉBEN ÉLÕ PÁROK

SZÁMÁRA A LEHETÕ LEGMAGASABB

SZINTEN NYÚJTSON SEGÍTSÉGET A MED-
DÕSÉG PROBLÉMÁJÁNAK KEZELÉSÉRE,
MEGOLDÁSÁRA.

A Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei
Kórház és Egyetemi Oktató Kórház szak-
embereinek régi vágya volt, hogy a le-
hetõ legmagasabb színvonalon nyújt-
hassanak segítséget a megyében élõ
meddõ házaspárok számára. Mint azt
dr. Csiba Gábortól, a megyei kórház fõ-
igazgató fõorvosától megtudtuk: erre az

úgynevezett PPP (Public Private
Partnership) konstrukció, tehát a vállal-
kozói tõke bevonása nyújtott lehetõsé-
get. A kórház területén ugyanis egy
gyógyászati segédeszközöket gyártó és
forgalmazó cég építette fel a kórház
tulajdonában lévõ épületet, melyek egy-
harmadát az igényeknek megfelelõen ala-
kították ki a Kaáli Intézet számára.
Prof. Dr. Steven G. Kaáli, a világszer-

te híres Kaáli Intézet Amerikában élõ
atyja ennek kapcsán hangsúlyozta a meg-
nyitón, hogy a „biológiai halhatatlansá-
got gátló meddõség” százak, majd ezrek
számára válhat mostantól e térségben
is kezelhetõvé. A miskolci centrumban
a probléma kezelésének két formája va-
lósul majd meg: elsõként az általános
meddõség kezelésére nyílik lehetõség, idõ-
vel pedig az úgynevezett lombikbébi-
programot is elindítják. A meddõ párok
90 százalékát tudják ezentúl Miskolcon
ellátni, csupán a kritikus beavatkozást
igénylõ esetekben kell majd Budapestre
vagy Debrecenbe utaznia a pároknak.
Dr. Molnár Imrétõl, a miskolci cent-

rum orvos-igazgatójától megtudtuk: ké-
szen állnak a betegek fogadására. Az
elsõ találkozás elõzetes bejelentkezéssel
valósul meg – utóbbira személyesen vagy
telefonon is lehetõsége nyílik az érdek-
lõdõknek. (Ezt hétköznapokon reggel 8

órától délután 4-ig várják a 46/347-
600, a 347-175-ös telefonszámokon vagy
a 347-127-es faxszámon.) A lehetséges
kezelési mód kiválasztását egy alapos
kivizsgálás elõzi majd meg, ennek ered-
ményei alapján dõl majd el, mely le-
hetõség lehet a legmegfelelõbb az adott
párnak. Az úgynevezett hagyományos
kezelést, a mesterséges megtermékenyítés
egyszerûbb formáját nem finanszírozza
az Országos Egészségbiztosítási Pénztár
(OEP), egy ilyen beavatkozás 25–30 ezer
forintba kerül. Az egészségbiztosító fi-
nanszírozása hiányában a már említett,
elsõ, alapos kivizsgálás is térítésköteles,
ez 10–12 ezer forint. Ha a diagnózis
alapján a lombikbébiprogramban való
részvétel az indokolt, ez már OEP-fi-
nanszírozott, azaz az érintett pár szá-
mára térítésmentes. 
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Újabb
ciánszennyezés?
Figyelemfelhívó demonstrációt tar-

tott a Fidesz – Magyar Polgári
Szövetség Miskolcon a Búza téri
piac vásárcsarnoka elõtt pénteken
reggel. Az emberek figyelmét a Tisza
esetleges újabb ciánszennyezésének
veszélyére szerették volna felhívni.
A megjelent aktivisták táblákat tar-
tottak, melyen a „Ne a mi vizünkrõl
mondjon le a kormány!”, „Gyurcsány
igent mond, mérget vehetsz rá?”,
„A kormánynak európai a veres-
pataki cián?” feliratok voltak. Ciános
és mérgezett feliratú papírhalakat
osztogattak az arra járóknak,
Gyurcsány Ferenc és Persányi
Miklós maszkban. Medgyesy Balázs,
a Fidesz – Magyar Polgári Szövetség
Zöld Tagozatának elnöke elmond-
ta, hogy 2000-ben másfélmilliárd
ember egészségét veszélyeztette a
tiszai ciánszennyezés. Most Persányi
Miklós mégis úgy zárta le a
Románia uniós csatlakozásához
szükséges tárgyalásokat, hogy
Magyarország az évtized végig fel-
mentést adott szomszédjának a fel-
színi vizekbe veszélyes anyagok
beengedését tiltó jogszabály alól. Az
elnök hozzátette, péntek délután
(lapzártánk után) kellene Gyurcsány
Ferenc miniszterelnöknek az Európai
Parlamentben aláírni, ratifikálnia ezt
a szerzõdést, ezért kérik tõle, hogy
ezt ne tegye meg, és folytasson
további tárgyalásokat. Románia fel-
mentése ugyanis azt jelentheti, hogy
bármikor újra mérgezõ anyagok ke-
rülhetnek a Tiszába, és így hazánkba.

Ajándék
az iskolának

Számítástechnikai csomaggal aján-
dékozta meg a Citibank a közel-
gõ ünnep alkalmából a miskolci
Móra Ferenc Általános Iskolát. Az
intézményben a téli szünet elõtti
utolsó tanítási napon tartottak ka-
rácsonyi ünnepséget, melyen a pénz-
intézet miskolci fiókvezetõ-helyette-
se, Béresné Iván Magdolna (jobb-
ra) adta át a 700 ezer forint ér-
tékû pénzügyi, gazdasági oktató-
csomagot (ami számítógépet és
szoftvereket tartalmaz) az iskola igaz-
gatójának, Székely Zsuzsannának. 

Csellengõk könyve 
December 18-án, 17 órától Incze

Zsuzsa dedikálja Szakítópróba címû
új könyvét a Miskolc Plazaban. A
szerzõ ismert személyiség: immár
tíz éve láthatjuk a televízió kép-
ernyõjén a Csellengõk címû mû-
sorban. A kötetben megdöbbentõ
történeteket találunk eltûnt gyere-
kekrõl, felnõttekrõl. Az olvasó jóval
többet megtudhat az eltûnt, és to-
vábbra is nagy erõkkel keresett em-
berek sorsából, mint amennyit az
esetek televíziós feldolgozása során
a képernyõn láthattak. A történe-
tek – amelyek valóságosak, nem
pedig a fantázia szüleményei – zöm-
mel gyerekekrõl szólnak, olyanok-
ról, akik elszöktek, elcsavarogtak ott-
honról. Nemcsak a brutalitás elõl
menekültek el a sivár, de mégis-
csak védelmet jelentõ otthonokból,
hanem a kíváncsiság, tudatlanság
és tapasztalatlanság miatt. 
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AJÁNDÉKCSOMAGGAL

KEDVESKEDETT A VÁ-
ROSRÉSZ LEGIDÕSEBB ÉS

LEGFIATALABB POLGÁ-
RÁNAK A HEJÔCSABAI

RÉSZÖNKORMÁNYZAT

SZERDÁN.

Az ünnepélyes átadás
alkalmából nagy érté-
kû csomagot vehetett
át a 94 és fél éves
Burján Sándor tõsgyö-
keres hejõcsabai lakos.
Az idõs, de még mini-
dig friss Burján Sándor
saját elmondása szerint
még ma is dicsérõ sza-
vakkal illeti a csinos
nõket, a szellemi és fizikai erejét pedig
abból a rengeteg munkából eredez-
teti, amit élete során elvégzett.
Képletesen szólva ajándékcsomagot ve-
hetett át a háromhetes Kuru György
is. Helyette azonban édesanyja Kuru
Noémi, és édesapja Szukonyik György
vette át a részönkormányzat ajándé-
kát. 
Nyulászy Istvánné, Hejôcsaba ön-

kormányzati képviselôje elmondta,

hogy ezzel az ajándékozási gesztus-
sal szerettek volna a múlt és a jövõ
elõtt egyaránt tisztelegni, amely vég-
eredményben azt jelképezi, hogy Hejõ-
csabának ugyanolyan fontos a múlt-
ja, mint a jövõje. A képviselõtõl meg-
tudtuk még, hogy Tódor Józsefné, hat-
gyermekes családanya egy számító-
gépet kapott ajándékba a szervezôk-
tôl.

dobi

Ajándékozók és megajándékozottak (balról jobb-
ra): Nyulászy Istvánné, Burján Sándor, Kuru Noémi,
kisfia, Gyurika, Szukonyik György és Botos Margó
részönkormányzati képviselô.

HHeejjõõccssaabbaaii  kkaarrááccssoonnyy

LEGIDÔSEBB
ÉS LEGFIATALABB



A DECEMBERI KÖZGYÛLÉS DECEMBER

10-ÉN MEGTARTOTT MÁSODIK NAP-
JÁN A KÉPVISELÕ-TESTÜLET AZ ELÕZÕ

NAPRÓL VISSZAMARADT 27 NAPI-
RENDI PONT KÖZÜL TÖBBEK KÖZÖTT

MEGVITATTA A CSENGEY ÚT 4. SZÁM

ALATT TALÁLHATÓ – VOLT SZENTPÁ-
LI ISKOLA – INGATLANEGYÜTTESÉNEK

ELADÁSÁT, ILLETVE MISKOLC HOSSZÚ

TÁVÚ EGÉSZSÉGÜGYI SZAKMAI PROG-
RAMJÁT, TOVÁBBÁ A HÍRESSÉ VÁLT

MANCS MENTÕKUTYA KÖZTÉRI SZOB-
RÁNAK ELHELYEZÉSÉT.

A képviselõk napirendre tûzték a
Búza téri piac hasznosításának lehe-
tõségeit is. Lenártek András (Össze-
fogás–Fidesz–MDF-frakció) azon ag-
godalmának adott hangot, hogy az
esetleges fejlesztéssel és a magántõ-
ke bevonásával drágulhat a piac, és
az õstermelõk helyzete is kétségessé
válhat. Káli Sándor polgármester a fel-
vetésre reagálva elmondta: a város
csak a lehetõségeket kutatja, ráadá-
sul a koncepció nem hagyja figyel-
men kívül a program érintettjeinek az
érdekeit. A Csengey úti ingatlanegyüttes,
azaz a Szentpáli iskola egykori épü-
lete kapcsán megfogalmazott ellenzé-
ki vélemények szerint a privatizációs
kísérletek hagynak maguk után kí-
vánnivalókat, mondhatni a pályázati
kiírás túlságosan is koncepciózusnak
tûnik, azaz mintha egyetlen pályázót
részesített volna elõnyben az önkor-
mányzat vezetése. A kritikai hangvé-
telû felszólalást követõen egy rövid

tanácskozás után a város vezetése új
pályázat kiírását látta szükségesnek,
amit az ellenzéki képviselõk is elfo-
gadtak. (A kérdésrõl a közgyûlés után-
ni sajtótájékoztatón, illetve közlemény
formájában is véleményt nyilvánított
az MSZP és a Fidesz. Errõl lapunk 4.
oldalán olvashatnak – a szerk.)  

MEGVITATTÁK 
AZ EGÉSZSÉGTERVET 

A város hosszú távú egészségter-
vét a képviselõk többsége méltatta,
azzal a kitétellel, hogy minden elkép-
zelés csak akkor válik valóssággá, ha

mögötte konkrét cselekvési program
húzódik meg. Szûcs Erika alpolgármester
ezzel kapcsolatban elmondta: a leg-
fõbb cél a lakosság egészségi állapo-
tának javítása, továbbá a program si-
kerességéhez tartozik az ágazatban dol-
gozó munkavállalók bizalmának visz-
szaszerzése és a programban való rész-
vételük ösztönzése. Így fontossá vá-
lik a kockázati tényezõk csökkentése,
például az egészséges táplálkozás gya-
korlati elterjesztése, illetve a különbö-

zõ szûrõprogramok népszerûsítése. Dr.
Hártó György, képviselõ (Összefo-
gás–Fidesz–MDF-frakció) nevében azt
a reményét fejezte ki, hogy a terv
elkészülte nem végállomás, hanem csak
a kezdet, azaz az elméleti lépéseket
gyakorlati mechanizmusok követik.
Nyulászy Istvánné (MSZP) szerint az
elképzelés idõkorlát nélküli, így annak
megvalósulása akár hosszú évekbe is
telhet, ezért a sürgõs beavatkozást in-
dítványozta. 

TÁMOGATTÁK A PÁLYÁZATOT 

Az egészségterv megvitatása után
egy kicsit könnyebb téma következett,
nevezetesen a Mancs életmentõkutya
köztéri szobrának az elhelyezésérõl szó-
ló elképzelés. A képviselõ-testület egy-
öntetûen arról foglalt állást, hogy a
szobrot fel kell állítani. A közgyûlés
egyhangúlag támogatta a „Miskolc Eu-
rópa Fõvárosa” cím elnyerését célzó
pályázat benyújtását is. Ugyanakkor az
Avas Szálló önkormányzati tulajdonba
vételének lehetséges módjáról is dön-
töttek a képviselõk. Ennek értelmé-
ben elrendelték az ingatlan adásvé-
telére vonatkozó szerzõdéstõl való el-
állást az elévülési idõn belül, annak
pénzügyi rendezéséhez szükséges for-
rás biztosítása mellett, s felhatalmaz-
ták a MIK Rt. igazgatóját a szüksé-
ges eljárásjogi lépések megtételére. 

dobi

A nõk esélye
Az MSZP megyei nõtagozata

konferenciát tartott a nõk helyze-
térõl, lehetõségeikrõl, esélyeikrõl a
napokban. A szakmai fórum „a
nõk esélyegyenlõsége a munkae-
rõpiacon” címet kapta, jelezve ez-
zel, hogy ezen a területen, azaz
a foglalkoztatásban éri a legtöbb
negatív megkülönböztetés a höl-
gyeket. Ennek ellenére Németh Eri-
ka országgyûlési képviselõ bizako-
dó. Ahogyan azt a rendezvényt
megelõzõ sajtótájékoztatón el-
mondta, úgy látja, a nõk esélyei
javulófélben vannak, bár ez a ja-
vulás egyelõre még csak törvényi
szinten mutatkozik meg. Az írásos
normák azonban elõbb-utóbb a
gyakorlati életben is valósággá vál-
nak majd. Addig is a nõk képzé-
sére különösen nagy gondot kell
fordítani, mivel a képzetlenek sok-
kal nagyobb hátrányban vannak a
társadalom többi tagjaihoz képest.
Gyárfás Ildikó, a megyei közgyû-
lés elnöke mintegy kiegészítésként
bejelentette: 2005 márciusára, az-
az a nõk hónapjára már a me-
gye is készülõdik. Szûrõbuszokkal
járják majd, elsõsorban azokat a
kistelepüléseket, ahol magas a ro-
ma lakosság aránya. Felmérések
ugyanis azt igazolják, hogy kö-
rükben mintegy 10 évvel elõbb hal-
nak meg a nõk, mint a nem ro-
mák. 

Lemondott 
a képviselõ

Horváth Attila önkormányzati
képviselõ december 11-én lemon-
dott a Miskolci Cigány Kisebbsé-
gi Önkormányzat alelnöki poszt-
járól – áll a képviselõ lapunkhoz
eljuttatott közleményében. A kép-
viselõ lemondott kisebbségi ön-
kormányzati tagságáról is.

Fenyõvásár
Cseh László, a 16. sz. választó-

kerület szocialista önkormányzati
képviselõje kedvezményes fenyõ-
favásárt rendez december 20-án,
21-én és 22-én 10 órától 16 óráig
a Kiss Ernõ utcában, a Simon Tü-
zép mellett. Minden érdeklõdõt tisz-
telettel és szeretettel vár!

Avasi teadélután
Az Avasi Kulturális és Sport Egye-

sület sok szeretettel meghívja az
avasiakat egy baráti hangulatú tea-
délutánra. A mûsoros rendezvényen
lehetõség nyílik a város közéleti
személyiségeivel egy kötetlen be-
szélgetésre. Az est vendége Szûcs
Erika, Miskolc alpolgármestere lesz.
A rendezvény december 21-én 16
órakor lesz a Kazinczy Ferenc Ál-
talános Iskolában (Középszer 3.)
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A DECEMBERI KÖZGYÛLÉSEN A NAPI-
REND ELÕTT ELHANGZOTT FELSZÓLALÁ-
SOK TÖBBEK KÖZÖTT ÉRINTETTÉK A MIS-
KOLCTAPOLCAI ÁSATÁSOK, AZ M30-AS

AUTÓPÁLYA, A DAM, S A LITHOTERÁ-
PIÁS INTÉZET ÜGYÉT, DE SZÓ ESETT AZ

IDÉN ÚJRA ELINDÍTOTT MIKULÁSVONAT-
AKCIÓRÓL IS. 

Borkúti László (MSZP) arról a mis-
kolctapolcai régészeti feltárásról tett em-
lítést, amely felkutatta a Miskóc nem-
zetség középkori gyökereit. Ezzel a pá-
ratlan régészeti produktummal ugyanis
igazolható a város középkori múltja, egy-
ben fontos történeti emlékeit találta meg
a város. T. Asztalos Ildikó (SZDSZ) arra
kérte a testületet, hogy az M30-as au-
tópálya felavatásával ne váljon elvisel-
hetetlenné a hozzá kapcsolódó miskolci
utak terhelése, azaz különbözõ korláto-
zásokkal csökkentsék az érintett városi
utak zsúfoltságát. Majd az avasi kilátó
körül kiépülõ út környezet- és lakosság-
barát megépítését kérte a városi veze-
téstõl. Fedor Vilmos alpolgármester er-
re reagálva elmondta: a környezetvédõkkel,
a lakóközösségek képviselõivel és a szak-
emberekkel egyezetve új és kompromisz-
szumos megoldást találtak a problémá-
ra. Ennek értelmében a korábbi aszfal-
tosra tervezett út bazaltból épül meg,
amely kerékpározásra is alkalmas lesz.
Az egyeztetések következtében lehetõ-
vé válhat egy egyedülálló régészeti park
létrehozása is. 
Dr. Szinay Attila (Összefogás–Fi-

desz–MDF-frakció) aggodalmát fejezte ki,
hogy a népszavazás ellenére az önkor-
mányzat mégis kórház-privatizációra ké-
szül. A Semmelweis Kórház területén ta-
lálható Lithoterápiás Intézet kapcsán mond-
ta ezt. Szûcs Erika alpolgármester erre
válaszolva elmondta: nem privatizációról
van szó, hanem valójában egy új, ma-

gánkézben lévõ klinika létrehozásáról szól
az elképzelés. Szavait azzal támasztotta
alá, hogy az önkormányzat egy olyan
épületet adott el, amelyet már régóta
nem hasznosítottak és nem folyt ben-
ne gyógyító tevékenység. 
Kobold Tamás, a kereszténydemokra-

ta frakció vezetõje jónak minõsítette a
belvárosi karácsonyi pavilonok felállítá-
sát, de a helyben lévõ kereskedõk vé-
delmében arra kérte a testületet, hogy
vizsgálja felül, milyen termékeket lehet
árusítani az alkalmi bódékban. Ezt kö-
vetõen Lenártek András képviselõ (Össze-
fogás–Fidesz–MDF-frakció) üdvözölte az
M30-as autópálya átadását, ugyanakkor
kijelentette: jó lett volna arról is szólni,
hogy az autópálya építése választási cik-
lusokon átívelõ munka eredménye, így
az eredményekhez a korábban hatalmon
lévõ Orbán-kormány is hozzájárult. Fel-
hívta továbbá a figyelmet arra, hogy a
DAM újraindításával nem jutott munká-
hoz minden kohász, azaz a munkanél-
küliségi ráta ezzel az aktussal még nem
csökkent a városban. Végezetül Hege-
dûs Andrea (MSZP) fejezte ki köszöne-
tét a Mikulásvonat újbóli elindításáért,
amely egyben jelzi az egymásra figye-
lést és az összefogást a nemes cél ér-
dekében.

dobi

NNaappiirreenndd  eellõõtttt  mmoonnddttáákk

MISKOLCTAPOLCÁTÓL
A MIKULÁSVONATIG

EREDMÉNYT HIRDETTEK A VÁROS-
HÁZÁN A „KÖRNYEZETBARÁT HÁZ,
KÖRNYEZETBARÁT CSALÁD” ELNEVE-
ZÉSÛ PÁLYÁZATON. 

A pályázatra olyan jelentkezõket vár-
tak, akik környezetbarát, ökológiailag
és energetikailag elõnyös építési és in-
gatlanhasználati megoldásokat alkal-
maznak, illetve környezetbarát élet-
módot folytatnak.
A kiírásra három pályázat érkezett

be, melyek közül kettõ elsõ díjat, míg
a harmadik harmadik díjat kapott.

Orosz Lajos alpolgármester elmond-
ta: szeretnék, ha a miskolciak kom-
fortosabban, élhetõbb környezetben lak-
nának. Ezért a jó ötleteket, megva-
lósításokat igyekeznek minél szélesebb
körben propagálni, ezt a célt szolgálja
a pályázat is. 
Az elsõ díjat és az azzal járó 150

ezer forintot Mida István (Nyárfa u.
7.), valamint Vladucz Zoltán és Vla-
duczné Molnár Judit (Erenyõ u. 108.)
nyerték, míg a harmadik díj és az
azzal járó 50 ezer forint birtokosa
Hágen Róbert (Kõporos u. 118) lett.

EErreeddmméénnyytt  hhiirrddeetttteekk  aa  vváárroosshháázzáánn

KÖRNYEZETBARÁTOK

A Szentpáli iskola egykori épületének hasznosítása is vita tárgyát képezte.

AA  ddeecceemmbbeerrii  kköözzggyyûûlléésseenn  ttöörrttéénntt

PIAC, SZENTPÁLI, AVAS SZÁLLÓ

AKC
IÓ!

KARÁCSONYI AKCIÓ HIHETETLEN ÁRAKKAL!
DECEMBER 10–24-IG ÜZLETEINKBEN!

MINNA TEJFÖL 175 G 18% (DEC. 15-24-IG) 59 FT
EGYSÉGÁR: 337,14 FT/KG

SERTÉS APRÓHÚS 1 KG 70%-OS 549 FT
ELÕHÛTÖTT CSIRKECOMB 1 KG 459 FT
COOP LIGHT MARGARIN DOBOZOS 500 G 99 FT
EGYSÉGÁR: 198 FT/KG

MINNA TEJFÖL 12% 375 G 119 FT
EGYSÉGÁR: 317,33 FT/KG

MINNA DOBOZOS TEJ 1,5% 1 LITER 119 FT
COOP TORTABEVONÓ 100 G 99 FT
EGYSÉGÁR: 990 FT/KG

COOP PUDINGPOROK 29 FT/CSOMAG
ZSELÉS SZALONCUKOR 400 G 269 FT
EGYSÉGÁR: 747,50 FT/KG

COOP ÁSVÁNYVÍZ 1,5 L 45 FT
EGYSÉGÁR: 30 FT/L

GRILL ALUFÓLIA 10 M (TOP-PACK) 299 FT/DB
SÜTÕPAPÍR SZILIKONOS 8 M (TOP-PACK) 199 FT/DB

KERESSE AZ AKCIÓ IDEJE ALATT IS ÜZLETEINKET!

REKLÁM ÁRON KAPHATÓ:
NESCAFÉ 3:1 180 G 399 FT
NESCAFÉ CLASSIC 750 G 549 FT
EGYSÉGÁR: 732 FT/KG



A KÖZGYÛLÉST KÖVETÕEN A FIDESZ

ÉS AZ MSZP TOVÁBB FOLYTATTA A

VITÁT A KÉPVISELÕ-TESTÜLETI ÜLÉSEN EL-
FOGADOTT BEFEKTETÕI AJÁNLATKÉRÉ-
SEKET TARTALMAZÓ TÉMÁKKAL KAP-
CSOLATBAN. A FIDESZ KEDDEN SAJTÓ-
TÁJÉKOZTATÓT TARTOTT – FÕLEG A

MISKOLCTAPOLCÁT ÉRINTÕ KÉRDÉSEK-
BEN –, AMIRE AZ MSZP KÖZLEMÉNY

FORMÁJÁBAN REAGÁLT.

Az Összefogás–Fidesz–MDF-frakció ve-
zetõje, Juga György (képünkön) tartott
tájékoztatót, melyen felszólította Káli
Sándor polgármestert, hogy – mint fo-
galmazott – „hagyjon fel a nyilvános-
ság kizárásával zajló, bizonytalan hátte-
rû adásvételekkel”. 
– Kiárusítással egybekötött kótyave-

tye folyik befektetõ ajánlatkérés fedõ-
név alatt. Értékes ingatlanokat nem nyílt

ajánlatkéréssel pályáz-
tatnak, és szubjektív
alapon választják ki a
befektetõt – jelentet-
te ki Juga György. A
frakcióvezetõ kirívó pél-
daként a volt Szentpáli

Szakiskola épületét említette, melynek ügye
másodszor került a közgyûlés elé. – A
beérkezett ajánlatokat már a februári köz-
gyûlésnek tárgyalnia kell, olyan határ-
idõvel van tehát kiírva, ami lehetetlen-
né teszi komoly pályázatok beadását –
tette hozzá Juga György.
A tapolcai Fürdõk Völgye Projekt kap-

csán a frakcióvezetõ kijelentette: a város
Tapolcát teszi kockára azzal, hogy egy
hónappal a népszavazás elõtt olajat önt
a tûzre. A megfogyott bizalom miatt
nyújtotta be az ellenzéki frakció a sür-
gõsségi indítványát, amely arra tett ja-

vaslatot, hogy ezt a projektet vonja visz-
sza a városvezetés. A közgyûlés azon-
ban napirendre sem vette a javaslatot. 
– A befektetõi szerzõdés elfogadásá-

hoz összehívott gazdasági bizottsági és
jogi bizottsági ülésen egy harmincolda-
las anyagot tettek elénk, hogy döntsünk
róla. Az eredeti szerzõdésben azonban
volt egy pont, miszerint Tapolca leválá-
sa esetén mindkét fél felmondhatja azt.
Ám a bizottságok elé került szerzõdé-
sekben ez már nem volt benne. A szer-
zõdés aláírása után harminc évig egyet-
len városvezetésnek sem lesz lehetõsé-
ge bármit is tenni és ez nagy felelõt-
lenség – jelentette ki Juga György, hoz-
zátéve, az Avas Szálló kapcsán is olyan
információk láttak a napokban napvilá-
got, melyeket a polgármester elhallga-
tott, és amelyek jelentõsen befolyásol-
ják a szálló épületének ügyét.

REAGÁLT AZ MSZP
Az ellenzéki frakció sajtótájékoztatóján

elhangzottakra az MSZP miskolci frakci-
ója nevében dr. Varga
László frakcióvezetõ (ké-
pünkön) közleményben
reagált:
„Az ellenzék az elõzõ

ciklusokban elkótyave-
tyélte a város legér-
tékesebb ingatlanjait – ilyen például az
Avas Szálló. Most újra lehetõség nyílik
arra, hogy az Avas Szálló visszanyer-
hesse régi fényét a város közremûkö-
désével. A Csengey utcán található, volt
Szentpáli középiskola épületét a szocia-
lista városvezetés nyílt pályázat útján kí-

vánja újra hasznosítani. A Fidesz-érában
valószínûleg bevett gyakorlat volt, hogy
a város számára elõnytelen szerzõdése-
ket kötve, olcsón játsszák át az értékes
ingatlanokat, és eladják a város vagyo-
nát (lásd Avas Szálló, Erzsébet fürdõ).
Ennek ellenére mi ebben nem leszünk
partnerek és továbbra is a demokrácia
és a törvényesség az egyetlen rendszer,
melyben gondolkodunk. Ezért írtunk ki
nyílt pályázatot az épületre.
A Fidesz egyetlen érdemi javaslata az

utóbbi két évben Tapolca ügyében az
a késve érkezett, politikai célzattal be-
adott indítvány volt, mely mindössze két
oldal terjedelemben, bõ egy oldal infor-
mációt tartalmazva ecsetelte a város-
rész problémáit. Ismerjük és tudjuk mi-
lyen kérdések foglalkoztatják a miskolc-
tapolcai embereket. Elsõsorban ezekre ke-
resünk megoldásokat. Elindult a Barlang-
fürdõ fejlesztésének újabb üteme, mint-
egy egymilliárd forint értékben. A tapol-
cai strandon kialakult borzalmas helyze-
tet szeretnénk a Fürdõk Völgye Projekt-
tel kezelni. Nem politikai üzenetet aka-
runk küldeni a tapolcaiaknak, hanem meg-
oldani gondjaikat, és ezt meg is tesszük. 
Egyértelmûen kiállunk Tapolca Mis-

kolchoz való tartozása mellett, és fel-
szólítjuk arra a többi közgyûlési pártot
és képviselõt, hogy esküjükhöz híven, párt-
állástól függetlenül ezt tegyék meg! Nem
kívánjuk azonban Tapolcát az ott lakók
akarata ellenére fejleszteni, amennyiben
a polgárok a leválás mellett döntenek,
mindkét fél számára biztosítjuk a szer-
zõdésektõl való elállás jogát.” – áll töb-
bek között a közleményben.

MMiinnddkkéétt  ppáárrtt  kkóóttyyaavveettyyééllééssrrõõll  bbeesszzééll

TAPOLCÁRÓL (IS) VITATKOZTAK

A POLITIKAI ÉS TÁRSADALMI ÖSZ-
SZEFOGÁST HANGSÚLYOZTA DÁVID

IBOLYA, AZ MDF ELNÖKE A MISKOLCI

EGYETEMEN TARTOTT FÓRUMÁN. A
POLITIKUS A CITROMFA POLITIKAI

MÛHELY MEGHÍVÁSÁRA ÉRKEZETT A

MEGYESZÉKHELYRE.

Dávid Ibolya többek között az el-
múlt év eseményeit és a közélet ak-
tualitásait elemezte. Meglátása szerint
a 2004-es év azt jelezte, hogy a világ
dolgai rendezetlenek, példának az iraki,
sokak szerint igaztalan háborút emlí-
tette. De hasonlóan értékelte a honi
helyzetet is, mondván, kialakulófélben
van egyfajta „politikai zsákutca”. A
közéletet nem a tisztességes párbe-
széd jellemzi, hanem sokkal inkább a
pillanatnyi politikai érdekek a mérv-
adóak. Az egykori miniszterelnök, dr.
Antall József szavait idézve a politi-
kus elmondta: az az igazi gyõzelem,
ha a kormányoldal és az ellenzék egy-
szer képes lesz erõit egyesíteni a nem-
zet érdekében. Dávid Ibolya úgy gon-
dolja: erre 14 évvel ezelõtt már volt
példa. 
Szerinte azonban az idõközben ki-

alakult és megrögzült politikai szerep-
játszások csak látszateredményeket
produkálnak, amelyekkel ugyan meg
lehet nyerni egy-egy választást, de hosz-
szú távon ez a technika nem szol-
gálja a haza érdekeit. Jellemzõen arra
törekszenek az ellenérdekelt felek, hogy
a másikat lejárassák. A politikus el-
mondta, ennek ékes példája, amikor
azt mondják róla és az MDF-rõl, hogy
„balra beszél”. Az egymás lejáratásá-
ra irányuló törekvések és a széthúzás
tematikája megítélése szerint vissza-
fordíthatatlan folyamatokat indított el
már el az emberek lelkében és tuda-

tában, amit meg kell állítani, és or-
vosolni kell a problémákat. 
Dávid Ibolya kitért arra is, hogy az

ország gazdasági fellendítésének egyik
kikerülhetetlen lépése az állami ap-
parátus karcsúsítása. – Ez komoly és
nehéz döntéseket igényel, de szem elõtt
kell tartani, hogy ezzel versenyképes-
ebbé tehetné az ország gazdaságát
– mondta Dávid Ibolya. Fontosnak tar-
totta azt is, hogy ne csak négyéves
ciklusokra tervezett programok szü-
lessenek, hanem kormányokon átíve-
lõ nagyszabású elképzelések is. Az ok-
tatásügyet például eddig minden kor-
mányon lévõ párt „megreformálta”,
amivel csak azt érték el, hogy az ok-
tatás színvonala és minõsége egyre
csak romlik. A politikus mondanivaló-
jában kiemelte, hogy a külhoni ma-
gyarokat nem lehet tovább hitegetni,
nem lehet õket becsapni. A politikai
szereplõknek ezért le kell ülniük és
mihamarabb, azaz záros határidõn belül
meg kell alkotniuk az idevonatkozó
törvényt a kedvezményes honosítás-
ról, és az esetleges kettõs állampol-
gárságról. Mert minden idõben igaz
az a mondás, hogy minden magyar
felelõs minden magyarért.

dobi

AZ IDÕSEBB GENE-
RÁCIÓRA VALÓ EM-
LÉKEZÉS ANNYIT JE-
LENT, MINT MEGBE-
CSÜLNI ÉS ÉRTÉKELNI

A MÚLTUNKAT. EZ

AZ ALAPGONDOLAT

VEZÉRELTE AZOKAT

A SZERVEZÕKET, AKIK

AZ ELMÚLT HÉTEN

TÖBB HELYEN IS MÛ-
SORRAL EGYBEKÖ-
TÖTT ELÕADÁSOKKAL

TISZTELEGTEK AZ IDÕ-
SEK ELÕTT.

Komlóstetõn de-
cember 10-én közel
500 nyugdíjas élvez-
hette miskolci színmûvészek, diákok elõ-
adását. Zámbó Tiborné önkormányza-
ti képviselõtõl, az est egyik szervezõ-
jétõl megtudtuk: a Komlóstetõi Álta-
lános Iskolában már a kilencedik alka-
lommal tartották meg a rendezvényt.
Az iskolások és a miskolci színészek
mellett még a II-es gondozási központ
is képviseltette magát egy kisebb pro-
dukcióval, amit kiegészített a formáci-
ós táncbemutató is. Az idõsek napi
rendezvények sorát gazdagította a
Széchenyi István Általános Iskolában
megtartott az elõbbihez hasonló pro-
filú mûsor is. Fodor Zoltán önkormányzati
képviselõ ezzel kapcsolatban elmond-

ta: több mint 100 egyedülálló avasi
idõs embert láttak vendégül december
10-én az általános iskolában. A mû-
sorban többek között szerepelt Máhr
Ágnes színmûvésznõ, a Twist Olivér
gyermekkórus, valamint az iskola di-
ákjai. Zárásként pedig Daragó László
gitár- és pánsípmûvész szórakoztatta a
közönséget. 
Hejõcsabán december 11-én szintén

hasonló módon tisztelegtek az idõsebb
generáció tagjai elõtt. Nyulászy Istvánné
önkormányzati képviselõtõl megtudtuk,
hogy a több mint 250 résztvevõ szá-
mára ünnepi mûsorral és uzsonnával
kedveskedtek a szervezõk.     dobi
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„POLITIKAI
ZSÁKUTCA”Zsúfolásig megtelt a komlóstetôi iskola aulája.
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TISZTELET
AZ IDÕSEKNEK
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Nyugalom,
biztonság, jutalom

– Jó a közrend és a közbizton-
ság Miskolcon. Az utóbbi két esz-
tendõben nem volt kirívó bûncse-
lekmény a városban. Nem volt fegy-
veres rablás, nincsenek nagy kárér-
tékû betörések, zsarolás, védelmi pénz,
ami fontos a polgárok biztonságér-
zete szempontjából – hangzott el a
városházán tartott ünnepségen, ahol
a korábbi évek hagyományához híven
a miskolci önkormányzat nevében a
közrend-közbiztonság és bûnmegelõ-
zés területén 2004-ben kiemelkedõ
munkát végzõ rendõröket, tûzoltó-
kat és polgárõröket jutalmazták. A
karácsony elõtti ünnepségen az elöl-
járó parancsnokok javaslatára össze-
sen huszonhat fõ vehetett át jutal-
mat a városháza dísztermében. A
rendezvényen részt vett Káli Sándor
polgármester, dr. Mészáros Miklós
jegyzõ, dr. Kökényesi Antal megyei
rendõrfõkapitány, dr. Pásztor Albert
városi rendõrkapitány, valamint Nyírõ
Pál közbiztonsági tanácsnok is. Káli
Sándor polgármester megköszönte a
résztvevõk áldozatos munkáját, majd
átadta a kitüntetéseket. A rendõr-
ség állományából Dudás Péter, dr.
Sütõ János, dr. Hanvay Csaba,
Vinczéné Kárpátfalvi Erika (képün-
kön Káli Sándor polgármesterrel),
Bajzáth Zoltán, Szabó Sándor, Pusztai
Tamás, Lõcsei János, Varga Gábor,
Ujj László, Hizsnyik István, a tûzol-
tók közül Szakszó Zoltán, Fábián István,
Bódi Zoltán, Fintor Gyula, Alföldi Attila,
a polgárõrség állományából Szakos
István, Korcsik Károly, Balázs Ernõné,
Csacsovszki Ottóné, Gönzi István,
Szabó Józsefné, Kovács Józsefné,
Kovács Gábor, a katasztrófavédelemtõl
Leskó György, míg az önkormány-
zattól Szõke István bûnmegelõzési re-
ferens részesült elismerésben.

Adomány
a gyógyításért

Ötmillió forint értékû nyelõcsõ-
manometerrel ajándékozta meg a
Megyei Kórház Gyermekegész-
ségügyi Központját (GYEK) a K&H
Bank csütörtökön. Az intézet gyógy-
varázs-program pályázatán az idén
õsszel a K&H Bank öt kórházat tá-
mogatott gyógyítóeszközparkjuk bõ-
vítésében, megújításában. Az ün-
nepek közeledtével azonban a part-
nereknek szánt karácsonyi ajándé-
kok helyett újabb két kórház, így
a miskolci GYEK számára vásárol
gyógyászati eszközöket.

KALYI JAG
ROMA MÛVÉSZETI EGYESÜLET
ÉS A CIGÁNY ÖNKORMÁNYZAT

60 munkanélküli
jelentkezését várja,
januárban induló közösségi és szociális

ház beindításához.

Várjuk munkavállalók jelentkezését az
egyetemi végzettségûektõl a segédmunkásokig.

(önéletrajz+kísérõ referencialevél)
Cím: 3530 Miskolc, Mindszent tér 1. 1133. szoba

Tel.: 06-30/228-38-89 



(Folytatás az 1. oldalról.)
Nem meglepõ, hogy valami „elõke-

rült” a földbõl, hiszen már az õsem-
ber is ismerte a környéket. A megle-
põ inkább az, hogy csak most kerül-
tek a felszínre az apátság romjai, mert
az ásatási szelvényeket több közmû-
vezeték is keresztezi, közvetlenül a ro-
mokat érintve. Ezért is fontos a na-
gyobb beruházások elõtt, ahol leletek
felszínre kerülésére lehet számítani, kö-
telezõ az építkezés megkezdése elõtti
régészeti kutatás. Ez történt most is,
a barlangfürdõ fejlesztésének folytatá-
sa elõtt. A fennmaradt írásos forrá-
sokból tudták, hogy Tapolcán az Ár-
pádházi királyok idején a városnak ne-
vet adó Miskóc nemzetség bencés apát-
ságot alapított. Az elsõ említése 1210-
bõl származik, s 1533–34-ben pusztult
el, amikor is a török távol tartására
éppen horvát huszárok állomásoztak a
környéken. Értékek után kutatva kira-
bolták, leégett. A szakemberek egy ré-
sze az egyik közeli hegyen sejtette a
romokat, más a fürdõ közelében, már
csak azért is, mivel az 1731-es leírás
a fürdõ mögötti területen említi az
egykori apátság tornyát. Bizonyosságot
azonban csak a december elején kez-
dett ásatás hozott. Alig kezdtek neki
a munkának, máris sikerült elcsípni a
rom egyik részét a felszín közelében,
s innentõl kezdve „gyerekjáték” volt a
szakemberek számára a továbbásás irá-

nyainak a kijelölése, mivel a templom,
kolostor építésnek annak idején meg-
voltak a szabályai. – Nagyjából sejt-
hetõ a várható alaprajz. Természete-
sen a helyi viszonyoknak megfelelõ ki-
sebb-nagyobb eltérésekkel – mondta
dr. Pusztai Tamás. 

BETEMETIK TÉLRE

Ottjártunkkor már végeztek az ásás-
sal a munkások. A fotós örökítette
meg a szelvényeket, aztán geotesztí-

liát, majd vékony homokréteget bo-
rítanak a leletekre, s ezt követõen
földdel temetik be az ásatást. Erre
azért van szükség, hogy a téli idõjá-
rás viszontagságaitól megóvják a nap-
világra került romokat. Külön problé-
mát jelent, hogy lapályos területrõl
van szó, s a talajvíz komoly gondo-
kat okozhat. A hírekkel ellentétben az
ásatás vezetõje cáfolta, hogy megta-
lálták volna a Miskóc nemzetség sír-
jait. Valóban kerültek már elõ sírok,
de késõbbi évszázadokból. A közép-
kori hagyományok szerint a templo-
mokat építtetõket általában az oltár
közelében, a padló alatt temették el.
A régészek tekintettel a rövid idõre,
ami az idõjárás miatt rendelkezésük-
re állt, nem mentek padlószint alá.
Egyébként valószínûsíthetõ, hogy va-
lóban rátalálnak az említett sírokra,
de amíg meg nem találják termé-
szetesen egyetlen, a szakmai hírne-
vére adó régész sem jelent ki ilyet
tényként. 
Ami viszont már biztosnak tekint-

hetõ: az 1210-es elsõ okleveles emlí-
tésnél valószínûleg száz évvel koráb-
ban épült az apátság, amelynek föld
alá került maradványai meglepõen jó
állapotban maradtak meg. Nem csak

a különbözõ fajta kövek, hanem az
építkezéshez egykoron használt, sok
száz éves téglák is úgy néznek ki,
mint amelyek pár évtizede épült ház
bontásakor kerülnek elõ. Ez is dicsé-
ri az egykori mesterek szakmai tu-
dását. Az ásatás vezetõje szerint to-
vábbi 4–5 hónapra lenne szükségük
a szakszerû feltáráshoz. – A város
számára fontos leletrõl van szó, a ko-
rai keresztény kultúra része, amit most
nem kellene letagadni. Olyan, mintha
megtaláltuk volna a diósgyõri várat –
vélekedik a leletek jelentõségérõl dr.
Pusztai Tamás. 

MÛEMLÉKI VÉDELEM 
KELLENE

Nyilván sokakban felvetõdik, hogy
egy szép közparkot szabdaltak keresztül
kasul a régészek a kutatóárkokkal. Er-
re a felvetésre is van természetesen
válasza a régésznek: az apátság sok-
kal régebben volt itt, mint a park. A
terület egyébként már átkerült a víz-
mûvekhez, s ezért már közparkról nem
is lehet szó. Úgy merülhet fel eset-
leg, mi legyen itt: a fürdõ napozója,
vagy romkert? Ha bemutatjuk az apát-
ságot, az is közcélokat szolgál. Az épí-
tészek is összedughatják a fejüket, biz-
tos, hogy lehet megoldást találni a
problémákra. Esetleg ötvözhetõ is a
kettõ – a romok és a fürdõ.
– Várostörténeti szempontból meg-

határozó jelentõségûek a most felszínre
került apátsági romok – jelentette ki
dr. Dobrossy István, a megyei levél-
tár igazgatója. A szakember szerint
mûemléki védettség alá kell helyezni
a romokat – amelyet egyébként be
is illesztenek a Miskolc Európa kultu-
rális fõvárosa cím elnyerésével kap-
csolatos pályázatába is, mivel az egye-
temes európai kultúra része az egy-
házi építészet. Ezzel összhangba kell
hozni a fürdõ fejlesztési tervét. A té-
ma valószínûleg a miskolci közgyûlés
elé kerül. Remélhetõen a városatyák
jelentõségének megfelelõen kezelik a
felfedezést, s biztosítják a feltételeket
a szakszerû feltáráshoz, majd a lele-
tek megõrzéséhez, bemutatásához. 

F. L. 

BEMUTATTÁK CSÜTÖRTÖKÖN A MIS-
KOLCON ÁLLÍTANDÓ RÁKÓCZI-EMLÉK-
FAL TERVEIT. A RÁKÓCZI-SZABADSÁG-
HARC ÉVFORDULÓJA TISZTELETÉRE REN-
DEZETT ÜNNEPSÉG RÉSZTVEVÕI KÁTAI

ZOLTÁN ÉNEKMONDÓ MÛSORÁT IS MEG-
HALLGATHATTÁK A MISKOLCI VÁROSI

KÖNYVTÁRBAN TARTOTT ÜNNEPSÉ-
GEN.

II. Rákóczi Ferenc többször is meg-
fordult Miskolcon. 1704-ben például he-
teken át innen irányították az országot.
Elsõsorban e történelmi esemény, illet-
ve a szabadságharc évfordulója szolgált
apropóul a Rákóczi Szövetség számára,
hogy a város önkormányzatánál kezde-
ményezze a Rákóczi-emlékmû létreho-
zását. Mint arról Benke István, a szö-
vetség elnöke tájékoztatott, a város ve-
zetése kedvezõen fogadta az ötletet, s
pályázatot nyújtott be a Nemzeti Kul-
turális Örökség Minisztériumához. Ennek
révén nyertek 150 ezer forintot az em-
lékmû elkészíttetésére – az összeget

ugyanennyivel egészítette ki a város. Fel-
kérték hát Vincze Ildikó keramikusmû-
vészt – az õ Rákóczi-emlékfalának ter-
veit ismerhették meg az érdeklõdõk a
csütörtökön tartott rendezvényen. Az
üvegbõl, porcelánból készülõ dombormû
lehetséges helyérõl egyelõre nem szüle-
tett döntés. Benke Istvántól megtudtuk:
a szövetség kezdeményezte, hogy a vá-
ros egykori irányító szerepe okán az a
jelenlegi vezetõ hatóság, tehát az ön-
kormányzat épületében kapjon helyet.
Annál is inkább, mert a dombormûvet
– lévén szó üvegrõl, porcelánról – vé-
deni is kell majd a jövõben. Az elhe-
lyezésre vonatkozó egyeztetések azon-
ban még nem zárultak le.
A tervek szerint a jövõ év elsõ fe-

lében, várhatóan tavasszal már az em-
lékmû avatását is ünnepelhetjük Miskolc
belvárosában. Rákóczi születésének 329.
évfordulója március 27-én lesz – Benke
István reményei szerint ez az ünnep jó
alkalom lehet majd az emlékmû fela-
vatására is.
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Bölcsészek 
1956-ról

Akkor is karácsony volt. Böl-
csészek 1956-ról – ez a címe Do-
bos Marianne újabb kötetének, me-
lyet a közelgõ karácsony alkalmából
ismerhettek meg az érdeklõdõk. A
csütörtökön délután, az önkor-
mányzat dísztermében tartott be-
mutatón Káli Sándor polgármes-
ter ajánlotta az olvasók figyelmé-
be az új könyvet.  

Rajz–vonal–
gondolat 

A Miskolci Galériában december
18.–január 15. között látható a
Rajz–vonal–gondolat címû kiállítás.
Az 1992-ben alapított Magyar Mû-
vészeti Akadémia képzõmûvész tag-
jainak kezdeményezésére születõ ki-
állításon a gondolatait a keze mun-
kájával formába öntõ alkotómû-
vész elsõ próbálkozásait rögzítõ,
majd a gondolat kifejtéseként az
eredményt, a mûalkotást is be-
mutató rajzok, sokszorosított gra-
fikák szerepelnek. A kiállítók nem-
csak képzõmûvészek, hanem min-
den olyan mûvészeti ág képvise-
lõi, akik a rajzot, mint kifejezõ,
vagy éppen a gondolataikat do-
kumentáló eszközt használják. 

Karácsonyi 
koncert 

December 20-án, 19 órakor ka-
rácsonyi koncertet ad a Miskolci
Szimfonikus Zenekar a Fazekas Ut-
cai Általános Iskola és Zeneiskola
Gyermekkarának közremûködésé-
vel a selyemréti templomban. A
hangversenyen Kovács László ve-
zényel.

Rapbuli 
és St. Martin

Az Ifjúsági és Szabadidõ Ház-
ban december második felében ér-
dekes zenei eseményeknek lehet
fültanúja a közönség. December
18-án, 20 órakor kezdõdik a Sa-
botage Rapbuli, amelyet a Steel
City Underground szervezett; de-
cember 28-án pedig: St. Martin
ad koncertet. 

Hej regö rejtem…
December 23-án, 17 órától kon-

certre és táncházba invitálja az ér-
deklõdõket az Ady Endre Mûve-
lõdési Ház. A Hej regö rejtem el-
nevezésû rendezvényen a Száma-
dó zenekar lép fel.

Csipkerózsika
December 19-én, 10.30 órakor

a Csipkerózsika címû mese látha-
tó a Csodalamom Bábszínházban.
Szövegét Perrault és Grimm me-
séinek felhasználásával írta, Csaj-
kovszkij hasonló címû balettjének
zenéjébõl összeállította: Majoros Ist-
ván, Déryné-díjas koreográfus-ren-
dezõ. A bábdarab az idei Bartók+…
Operafesztiválra készült. Az elõa-
dásra a jegyek 300 forintba ke-
rülnek, a pénztár az elõadás kez-
dete elõtt egy órával nyit ki.

Hangszerekrõl 
az ifiházban

Az elektrosztatikus hangszerek ok-
tatása a mûvészeti iskolákban cím-
mel tartanak szakmai napot ma
10 órai kezdettel az Ifjúsági és
Szabadidõ Házban. A rendezvényen
hangszervásár is lesz. 15 órától ka-
rácsonyi koncertet adnak a mû-
vészeti iskolák tanulói. 

Az apátság romjai mellett temetkezési helyeket is találtak.

MMeeggttaalláállttáákk  aa  ttaappoollccaaii  bbeennccééss  aappááttssáággoott

A MISKÓCOK NYOMÁBAN

JJöövvõõrree  aavvaattnnáákk  ffeell

RÁKÓCZI-EMLÉKFAL

Kevés idegesítõbb dolog van, mint
a szenzációhajhász médiumok és a
mindent hangzatos nevekkel felru-
házó stílusuk. Van már nekünk fe-
kete angyalunk, balástyai rémünk, visz-
kis rablónk, na meg Boni és Kláj-
dunk, eredeti miskolci kiadásban. Ami
azonban még a fölösleges és értel-
metlen nagyotmondásnál is idegesí-
tõbb, az az a mód, ahogy a derék
bulvárlapok és kereskedelmi csator-
nák segítségével ezek az amúgy egy-
általán nem példaértékû emberek va-
lóságos sztárokká növik ki magukat.
A viszkisrõl például írtak könyvet,
popdalt, a köztudatban pedig úgy
él, mint valami magyar Robin Hood,
pedig tudtommal egyetlen szegény-
nek sem adott se bors-ökröcskét, se
mézeskalács-házacskát, pénzt azt
meg pláne.
Szóval nekem ezzel a miskolci Bo-

ni és Klájd sztorival szemben is vol-
tak ellenérzéseim szép számmal, ám
rá kellett jönnöm, tévedtem: ez a
film Jó! Úgy bizony. Jó. Jó a fény-
képezés, az idõben oda-vissza ugrá-
ló történetmesélés, jó a zene, és jók
a színészek is. Karalyos Gábor, Ga-
zsó György, Haumann Máté, Hámori
Gabriella, sõt még az amatõr Rácz-
kevey Ildikó is jól hozza Lili figurá-

ját. Pedig a miskolci egyetemista lány-
nak semmilyen színészi elõképzettsé-
ge, tapasztalata sem volt, és még
csak nem is találkozott a valódi Bo-
nival, azaz Novák Tündével. Mind-
össze egyszer beszéltek: telefonon.
A miskolci boni és klájd egyéb-

ként nem ragaszkodik a megtörtént
eseményekhez. Fikció. Bár Novák Tün-
de börtönben írt regényén alapszik
– amiért egyébként az illetõt Bródy
Sándor-díjra jelölték –, vannak ben-
ne olyan jelenetek is amelyek so-
sem történtek meg. Az alkotók nem
dokumentumfilmet akartak készíte-
ni, és azt hiszem ez nem is baj.
Hangulatos kis 97 percet hoztak ösz-
sze, melyet nyugodtan meg lehet
nézni apuval, anyuval, barátnõvel, ku-
tyával, macskával. Könnyen emészt-
hetõ, szép, és felhasználóbarát. Az
pedig kifejezetten kedves gesztus az
alkotóktól, hogy a film országos pre-
mierje itt, Miskolcon volt, jóval a
pesti bemutató elõtt. E hét szerdán,
itt a Kossuthban.

Petruskó

A miskolciboniésklájd
Színes magyar film 97 p. 2004.
Kossuth Mozi, dec. 16. – dec. 23.

16.30, 18.30

BONIÉSKLÁJD

A MISKOLCI POLGÁRMESTERI
HIVATAL KÖZLEMÉNYE

A Biogál Gyógyszergyártó RT. (Debrecen) benyújtotta az
Észak-magyarországi Környezetvédelmi Felügyelõségre
a Biogál RT. sajóbábonyi telephelyén COMPAKTIN gyár-
tásával kapcsolatos az ENVISZAM KFT. által készített egy-
séges környezethasználati engedélyezésre vonatkozó
dokumentációját, mely megtekinthetõ 2004. december 30-
ig a Polgármesteri Hivatal Építési és Környezetvédelmi
Osztályán (Miskolc, Városház tér 8.sz. III. udvar I. eme-
let) ügyfélfogadási idõben (hétfõ 13–16, szerda 8–17 és
péntek 8–12 óra között), valamint az Észak-magyaror-
szági Környezetvédelmi Felügyelõségen (Miskolc, Mind-
szent tér 4.sz.).



Az élet tele van kockázatos és kiszámíthatatlan helyzetekkel, melyek bekövetkezésekor sajnos nem mindig tudunk talpon
maradni. Megpróbáljuk a saját utunkat járni, de mindig bekövetkezhet olyan váratlan helyzet, amelyben elkel a segítség. Szüleink
és barátaink lehetõségük szerint segítenek abban, hogy az élet nehézségei és kihívásai közepette mindig egyenesben marad-
junk. A Groupama Biztosító másképpen segít.  Széles körû termékpalettájával nagyban hozzájárul ahhoz, hogy életünk nagyobb
ugrásai és váratlan buktatói után – baj esetén – is mindig talpon maradjunk. 

A Groupama Biztosító 1990 óta van jelen a magyar piacon. Díjbevétel szerint a 8.  helyet foglalja el a biztosítók rangsorában a  francia tulaj-
donban lévõ biztosító, mely folyamatosan fejlesztett szolgáltatásaival minden stratégiai biztosítási ágban képviselteti magát. A francia Groupama
Csoport 2003-ban elért 12,88 milliárd eurós forgalmával és  10 országban gyûjtött tapasztalatával áll magyar leányvállalata mögött.

Az 1990-ben alapított Európa Biztosító Rt. 2004. október 15-én anyavállalata, a Groupama Csoport nevét vette fel. A Groupama Biztosító jól is-
mert a piacon: jelenleg háromszázezer magánszemély és vállalkozás rendelkezik kötelezõ gépjármû-felelõsség, CASCO-, élet-,  baleset-,  egészség-,
nyugdíj-, vagyon-, lakás- vagy utazási biztosítással a cégnél. A Groupama Biztosító a nyolcadik a piacon, ám középtávú célja szolgáltatás- és értéke-
sítõi hálózatának fejlesztésén alapuló ügyfélszerzéssel még tovább elõre haladni a rangsorban. A Groupama a magyar piacra kifejlesztett termékei-
vel eddig is a nemzetközi cég filozófiáját követte: valódi partnerként kezelt értékesítési hálózata  és alkusz partnerei segítségével ügyfeleivel a leg-
szorosabb kapcsolatra törekedett, és az e kapcsolatból megismert igényeket gyorsan építette be termékeibe, szolgáltatásaiba.

A cég Európa Biztosító néven 2004 elsõ félévben 104 000 új ügyfelet szerzett, bevétele 52 százalékkal haladta meg a 2003 hasonló idõszaká-
ban mértet, miközben a magyar biztosítási piac 8,4 százalékkal nõtt.

François Maresquier vezérigazgató a 2004. október 15-i névváltással kapcsolatban elmondta: „Új névvel, új stratégiával, ám ügyfeleink és üz-
letkötõ partnereink által már megismert szolgáltatási minõséggel és dinamizmussal folytatjuk a munkát. A 2001 óta megtapasztalt 500%-ot megha-
ladó forgalomnövekedés fenntartása mellett most számunkra különösen fontos, hogy meggyõzzük ügyfeleinket: több biztosítási termék – a családi
és vállalati vagyonbiztosítás és az egyéni biztosítási módozatok – együttes kötése nyújtotta elõnyök miatt is érdemes minket választani.”

A Groupama név jól ismert a francia és nemzetközi biztosítási szakmában. Franciaországban a XIX. század végén kezdte tevékenységét, mint szö-
vetkezeti agrárbiztosító, 2003-ban 10 országban minden biztosítási módot lefedõ portfoliójával 12,88 milliárd euró bevételt termelt meg. A Groupama
Franciaország második számú élet- és nem-életbiztosítással egyaránt foglalkozó biztosítója. Jean-Francois Lemoux, a Groupama nemzetközi portfolió-
ját kezelõ Groupama International vezérigazgatója elmondta: „A Groupama bízik a magyar piac lehetõségeiben és a helyi leányvállalat teljesítõképes-
ségében. Ezért láttuk jónak, hogy azt az értéket, amit a nemzetközi biztosítási piacon a Groupama név jelent, átruházzuk rá. Biztosak vagyunk abban,
hogy a következõ évek eredményei igazolják döntésünket, és mind a Groupama csoport, mind a magyar Groupama Biztosító profitál belõle.”

A Groupama Biztosító meglévô és leendõ ügyfelei
az alábbi címeken köthetnek élet-, baleset-,

lakás-, vállalkozás-, utas vagy gépjármû-biztosítást:

3530 Miskolc, Arany János út 10–11. (Arany Corvin Üzletház)
Tel: (46) 564-060; 327-481. Fax: (46) 340-605

5350 Tiszafüred, Kossuth tér 15.
Tel: (59) 350-355. Fax: (59) 350-755

3580 Tiszaújváros, Erzsébet tér 28.
Tel./Fax: (49) 340-961

CASCO Dynamic – Négy keréken is biztos lábakon
A korábban Európa Biztosító néven ismert Groupama Biztosító új CASCO-termékkel jelentkezik 2004 novemberétõl.

Az ajánlat minden magyar autósnak megfontolandó elõnyöket tartogat. Lássuk a részleteket!

A CASCO Dynamic a  helyreállítási költségeket  új értéken téríti. A kombinált önrészeknél egyszerûen számítható,
10 ill. 20 % -os önrészeket alkalmaz. Magasabb önrész választásával akár 30%-kal is csökkenthetõ a biztosítási díj.

Aktívan csökkentheti a díjat az az ügyfél, aki féléves vagy éves díjfizetésre áll át, továbbá ha csekkes fizetésrõl banki díjlehívásra vált.
Ha pedig valaki kötelezõ felelõsségbiztosítást is köt a Cascoja mellé társaságunknál, Cascojának díját további 5%-al csökkentheti.

Új autó esetén hasonló esetben 15% kedvezmény jár a KGFB díjából.

A Casco Dynamic legvonzóbb vonásai: Az elõzetes szemle költségét átvállajuk.
Egyszerû, jól átlátható  kárrendezési szolgáltatás, amely új értéken térít.
Kiszámítható, átlátható adminisztráció.
Rugalmas, piacvezetõ díjak.
35 év feletti vezetõk esetén 50% díjkedvezmény.
Casco és KGFB együttkötési kedvezmény

Lássunk egy példát a díjszámításra:
Kiss Úr, 50 éves miskolci lakos decemberben vásárolta meg új Suzuki Wagon R+ gépjármûvét. Kiss úr úgy döntött, hogy a Groupama
Biztosítónál köti meg vadonatúj, klímával és rádiósmagnóval felszerelt Suzukija Casco és kötelezõ gépjármû-felelõsségbiztosítását. 30
éve van jogosítványa és B8-as bónusz-besorolással rendelkezik. Ezen feltételek szerint Kiss úr Suzukijának felelõsségbiztosítási díja –
miután a Cascoját is társaságunknál kötötte ezért a 15%-os kedvezményt is beleértve 1328 forintba kerül havonta, Casco biztosítása
pedig – a 35 év feletti vezetõk esetén adható 50%-os díjkedvezmény és a KGFB-s 5%-os együttkötési kedvezmény levonását követõ-
en 3705 forint, miután 10%-os önrész mellett döntött, és havonkénti csekkes befizetést választott. 

Szerzõdéskötéskor társaságunk munkatársai részletesen elmondják a kedvezményekhez szükséges információkat.
További információért kérjük, forduljon biztosítási üzletkötõjéhez, vagy keresse fel az Ön lakóhelyéhez legközelebbi irodánkat,

esetleg honlapunkat a www.groupama.hu címen.

AZ ÉLETBEN FONTOS, HOGY MINDIG BIZTOS LÁBAKON ÁLLJUNK

A KÖZELI NAPOKBAN OSZTOTTA KI

A BORSOD-ABAÚJ-ZEMPLÉN MEGYEI

DIÁK SPORT TANÁCS AZ ELISMERÉSE-
KET AZOKNAK AZ ISKOLÁKNAK, AME-
LYEK AZ ELMÚLT TANÉVBEN KIEMELKEDÕ

EREDMÉNYEKET ÉRTEK EL A DIÁK-
SPORTBAN. A NAGYLÉTSZÁMÚ ÁLTA-
LÁNOS ISKOLÁK KATEGÓRIÁJÁBAN A

MISKOLCI SZÉCHENYI ISTVÁN ÁLTA-
LÁNOS ÉS ALAPFOKÚ MÛVÉSZETI

ISKOLA AZ ELMÚLT TANÉVI HATODIK

HELY UTÁN PONTJAINAK SZÁMÁT TÖBB

MINT EZERREL (!) NÖVELVE AZ ELÕKE-
LÕ MÁSODIK HELYEN VÉGZETT.

Tóthné Csorba Mária igazgató jól-
esõ elégedettséggel regisztrálhatta, hogy
a növendékek ezen a területen is egyre
acélosabb produkcióra képesek. A fej-
lõdés szembetûnõ, s arról tanúskodik,
hogy a Lódi Gábor, Kissné Kirschner
Ágnes, Virosztek Ferenc, Madarasi
József alkotta tanári kvartett feladata
magaslatán állt.
– Az új tanévben már Pattantyús

néven dolgozunk, ugyanis összevonták
a két oktatási intézményt, ezért is je-
lentett nagy örömöt a számunkra, hogy
utoljára még Széchenyiként sikerült ki-
ugró teljesítménnyel elõrukkolni. Iskolánk
1981-ben nyitotta meg kapuit, felmér-
tük, hogy a lakótelepen milyenek a le-
hetõségek, merre kell elmozdulni.
Igyekeztünk több lábon állni, lehetõsé-
get akartunk minden gyerek számára
biztosítani. Sok szakkört indítottunk, fi-
gyeltünk a nyelvi képzésre, nálunk a
sport nagyon jól megfért a mûvészettel.
Nem túlzás, hogy a kilencvenes évek-
tõl az Európai Unióra készültünk, per-
sze, korántsem tudatosan, de így ala-
kult. Amennyiben a gyerek nem él egész-
ségesen, akkor képtelen a tanulásra.
Nálunk nem szlogen a mindennapos
testnevelés – vázolta az iskola tevé-
kenységét az igazgatónõ, aki szeptem-
ber óta immáron az összevont intéz-
ményt irányítja.

MOZDUL AZ AVAS!

Nem kizárólag az iskola keretein belül
cselekedtek, hiszen az avasi önkor-
mányzati képviselõkkel karöltve életre
hívták a Mozdul az Avas! elnevezésû
nagyszabású tömegsportrendezvényt is.
Kínáltak programot a fogyatékkal élõk-
nek, a nem igazoltaknak, s a palettát
kulturális eseményekkel színesítették. A
versenysportot a testnevelõk profi
módon tartották kézben. A munkakö-
zösség vezetését az elmúlt tanévben
Lódi Gábor látta el (õ azóta „átiga-
zolt” a Szemerébe).
– Többéves munka érett be, folya-

matosan lépkedtünk elõre. Az iskolave-
zetéstõl minden segítséget megkaptunk.
Nálunk lehetett atlétizálni, kosárlabdáz-

ni, kézilabdázni, úszni, tornászni, lõni, s
ezekbõl a sportágakból valamennyi év-
folyam tanulói választhattak. Jöttek az
eredmények, az év végén mindig tud-
tunk jutalmat osztani, így a gyerekek
azt látták, hogy érdemes csinálni. Egyre
több gyereket sikerült bevonni a sport-
tevékenységbe. Városi versenyeken 240
tanulónk ért el egy-hat közötti helye-
zést! A sportklubok mellett Madarasi
kollégámmal nekikezdtünk a grundbir-
kózásnak. Tavaly és tavalyelõtt orszá-
gos másodikok lettünk! Ez az alsó ta-

gozatosakat dolgoztatta meg, hozzá-
szoktak a küzdéshez, a csapatszellem-
hez. Mi nem vagyunk kifejezetten sport-
tagozatosak, ezért különösen értékes az
elért eredmény. Nálunk a kicsik meg-
kapták a megfelelõ atlétikus alapot, erre
könnyebb volt építeni – emlékezett az
elmúlt tanévre Lódi Gábor.

NÉGYEN A SIKERÉRT

A Széchenyiben is a labdarúgás volt
a legnépszerûbb sportág, mögötte a
grundbirkózás és az atlétika követke-

zett. A testnevelõk közösen felmérték
a gyerekek képességeit, senki nem csi-
nált hiúsági kérdést abból, kik hogyan
szerepelnek, kinek a növendéke éri el
a jó eredményt. Négyen dolgoztak azo-
nos célért, valamennyiüket a helytállás
iránti vágy vezérelte. Pedig ahhoz pél-
dául, hogy futni tudjanak, fel kellett
menniük az Avas tetején kialakított sport-
pályára. A testnevelõk saját szabadide-
jük rovására mértek pályát, edzették
délutánonként a kiválasztottakat.
– Akadtak „lyukas” számaink is, hi-

szen egyetlen téli sportágban sem in-
dultunk. Ezt azzal ellensúlyoztuk, hogy
bizonyos sportágakban viszont nagyon
kitettek magukért fiataljaink. Miskolcon
például megnyertük az atlétikai össze-
sített pontversenyt, ami önmagáért be-
szél. Pedig az ellenfelek között sportis-
kolás, atlétaedzõk és sporttagozatos in-
tézmények voltak! Csúcseredményt ér-
tünk el grundbirkózásban is, a többi-
ben hoztuk a jó átlagos szintet. Nálunk
a sportra érkezõ pénzt valóban arra
költöttük, amire az szolgált, ezért fel-
szereltségünk jónak mondható – kö-
zölte Lódi Gábor.
Vajon meg lehet-e ismételni a pro-

dukciót? Beszélgetõpartnereink egyön-
tetûen az igenre voksoltak, ugyanis az
iskolaegyesülést követõen újabb front-
vonalakon lehetnek eredményesek, már-
pedig eddig sem hagyták ki a zicce-
reket, miért tennék ezt az elkövetke-
zendõ években?                   

(-s)

A Széchenyiben nagy népszerûségnek örvend a tanulók körében a sport,
a testnevelés órákon sem kell nógatniuk a tanároknak senkit.

EEzzeerr  ppoonnttttaall  ttööbbbbeett  ggyyûûjjttöötttteekk  aazz  iisskkoollaa  ddiiáákkssppoorrttoollóóii  
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Hadzovics
visszatért

Sajtótájékoztató keretében hivata-
losan is elköszönt a nõi kosárlabda
NB I A-csoportjában szereplõ DKSK
vezetõsége Földi Sándortól. Az ex-
vezetõedzõ a jövõben a Miskolci
Sportiskolában dolgozik majd. Honos
Péter ügyvezetõ igazgató azt is be-
jelentette, hogy visszatért a piros-
fehérekhez a szerb Hadzovics, aki-
nek az irányító posztot kell betöl-
tenie. Azt is megtudtuk, hogy Zsolnay
Gyöngyire a jövõben már nem szá-
míthatnak, ugyanis a játékosnak ge-
rincsérve van.

Világcsúcs!
Káprázatos teljesítménnyel rukkolt

elõ az egyesült államokbeli Cleveland-
ben megrendezett fekvenyomó vi-
lágbajnokságon Mészáros László. A
miskolci sportember 320 kilogram-
mal világcsúcsot ért el. Jelzi Mészáros
hatalmas fölényét, hogy a második
helyezettet 17,5 kilóval elõzte meg.

Bronz az Eb-rõl
Kitett magáért a Budapesten meg-

rendezett judó abszolút kategória
Európa-bajnokságon a miskolci Kosz-
tolánczy György: a viadalon 11 or-
szág 34 versenyzõje lépett tatami-
ra, s az MVSC sportolója bronzér-
met szerzett.

Motorosok a jégen
Ma délután 5 órától ismét ked-

vükre szórakozhatnak Miskolcon a
jégmotorozás szerelmesei. A népkerti
mûjégpályán a 70–500 köbcentiméter
közötti „vasparipák” vesznek részt
a versenyen. A magyarokon kívül
ezúttal osztrák, román és szlovák
sportolókat is várnak a szervezõk.
A bemutató versenyen nemcsak gyor-
saságiak, salakosok, endurósok,
hanem a crossosok is részt vesznek
átalakított motorjaikkal. Ebben az
évben elõször a quad versenyzõk is
nyeregbe szállnak, közöttük lesz az
egyetlen miskolci, Kunkli Tivadar. A
hazai színeket egyébként rajta kívül
Hoffman Richárd képviseli. 

Az Eötvös nyert
Az idén is három napon keresz-

tül pattogott a labda a Fekete László
Nemzetközi XVI. Középiskolás
Teremlabdarúgó Cartell Kupán az
Avasi Gimnázium tornacsarnokában.
A 32 csapat hat csoportban kezd-
te meg a küzdelmeket, a két szlo-
vák résztvevõn kívül ezúttal egy len-
gyel induló is volt a mezõnyben. A
középiskolásoknál az Eötvös nyert a
kazincbarcikai Irinyi és az Andrássy
elõtt.

NÉHÁNY NAPPAL EZELÕTT NAGY

MOZGOLÓDÁST LÁTHATTAK AZOK AZ

AUTÓSOK, AKIK MISKOLCRÓL SAJÓ-
SZENTPÉTER IRÁNYÁBA AUTÓZTAK ÉS

ÁTHALADTAK A SZIRMABESENYÕI KE-
RESZTEZÕDÉSBEN. A BALOGH-LIGET

FEDELES LOVARDÁBAN UGYANIS ISMÉT

VERSENYT RENDEZTEK.

A Király-hegyen található lovascent-
rum a kettes fogatok vetélkedésének
adott otthont. A kettesfogathajtó fe-
dettpályás bajnokság nyitó fordulóját
jelentõ viadalon megyénk képviselõin
túl Hajdú-Bihar, Szabolcs-Szatmár-Bereg
és Jász-Nagykun-Szolnok megye kép-
viseletében tizenegy fogat csatázott egy-
mással. – Nem késõi ez az idõpont
lovasversenyre? – tettük fel a kérdést
Balogh Sándornak, aki fiával társtulaj-
donosa a lovardának, s betölti a Borsod-
Abaúj-Zemplén Megyei Lovassport
Szövetség elnöki tisztségét is.

–  Szó sincs errõl! Tudomásul kell
venni, hogy van egy nyári szezon, ez
áprilistól októberig tart, s elképzelése-
ink szerint a novembertõl márciusig tartó
idõszak sem jelent majd teljes szüne-
tet. Ilyenkor rendezzük meg a fedeles
viadalokat, igaz, ezekhez elõször meg
kellett teremteni a feltételeket. Öröm-
teli, hogy Magyarországon egyre több
helyen ismerik fel a sportág jelentõ-
ségét, s teszik alkalmassá téli csatáro-
zásra is a lovardákat. Korábban az volt
a gyakorlat, hogy a lovak õsztõl ta-
vaszig leálltak, márpedig ez senkinek
sem volt jó. Ellustulnak, szinte mindent
elölrõl kellett velük kezdeni. Tavaly kí-
sérletképpen egy verseny rendezésére
vállalkoztunk, most növeljük ezek szá-
mát – hangzott a válasz.
A díjugratók következtek a sorban,

az elmúlt hét végén ugyanis feléjük
fordult a figyelem. Miskolc határán alig
valamivel túl egyébként januárban és

februárban is lesz egy-egy torna.
Regionális viadalról van szó, tehát a
környezõ megyékbõl is jönnek részt-
vevõk. Mindezzel népszerûsíteni akar-
ják a lovassportot. Újítás, hogy jövõ-
re már a téli és a nyári fordulók együt-
tes eredménye alapján alakul ki a baj-
noki sorrend. Legutóbb Kelemen Balázs
(Szilvásváradi Lovas Klub), Bártfai
József (Megy-Mag Kft.–Megyaszó),
Kovács Szabolcs (Nyíregyháza) sorrend
alakult ki, s Balogh Sándor büszkén
említi, hogy a trió ebben az évben
másodszor is megnyerte a régiók szá-
mára kiírt sorozatot. Nincs ok tehát
a nyugtalanságra, jó kezekben van a
szakmai munka. Száz-százhúsz ló van
a térségben, ezek vállalják a téli ve-
télkedést. Nincs sérülésveszély, hiszen
a ló megizzad ugyan, de verseny után
azonnal betakarják, a megfázás pedig
ismeretlen fogalom a „pacik” világá-
ban.

TTéélleenn  sseemm  kkeellll  ppiihheennnnii  aa  lloovvaakknnaakk

DÍJUGRATÓK VETÉLKEDTEK
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Tisztelt Miskolci Autóstársak!
Kitekintés az európai közlekedési kultúrára

Az osztrák zöldek képviselõi és a környezetvédelem elkötelezettei aktívan
részt vesznek nyugati szomszédunk közlekedéspolitikájának alakításában.
1995 õszén az õ követelésük eredményeként valósult meg Bécsben 22 éjszakai
autóbuszjárat üzembe helyezése, melynek köszönhetõen javult a város tö-
megközlekedése, és kimutathatóan jobb lett a levegõ minõsége, mivel így
esténként több száz autóval mentesítették a közlekedést. Ezt a törekvést egé-
szítette ki a fõváros három peremkerületét érintõ, kísérletként induló irány-
taxi-hálózat. 

Az osztrák fõvárosban – szintén a környezetvédõk nyomására – ekkoriban
vezettek be egy új parkolási rendet, amely a belvárosról kiterjedt a vele szom-
szédos kerületekre is. Ezeken a területeken a parkolásért azóta fizetni kell,
az ott lakók azonban jutányos áron juthatnak hozzá parkolási jegyeikhez,
éves bérleteikhez.

A zöldek a 90-es évek végén kezdték meg „harcukat” az útfelületek igazsá-
gosabb elosztásáért, így például felléptek a ma már több mint 100 ezer fõre
rúgó görkorcsolyával közlekedõ érdekében is, ugyanis a görkorcsolyázó-for-
galom jogilag tisztázatlan, egyéb pályatest hiányában résztvevõi a járdát hasz-
nálják.

Ezek a – mára már néha evidensnek tûnõ, néha még mindig megmosolyog-
tató – közlekedési újítások hosszú évek kitartó munkájának a gyümölcsei,
melyek azóta pozitív irányba terelték mind a bécsi közlekedést, mind a ve-
le szoros kapcsolatban lévõ környezeti állapotot.

Örömmel számolunk be arról, hogy megtartottuk a Régió Park
Miskolc Kft. által meghirdetett második nyereményjáték sor-
solását, amelyre a címünkre visszaküldött névvel és címmel el-
látott parkolójegyekkel lehetett jelentkezni.

Második akciónk sorsolásán a következõknek kedvezett a sze-
rencse:

2005 évre teljes körû miskolci parkolási bérletet nyertek:
Kocsi László, Miskolc � Pataki László, Miskolc � Nagy Ró-

bert, Miskolc

5000 forint értékû parkolási chipkártyát nyertek:
Pataki László, Miskolc �Pataki László, Miskolc �Gribovszki

Péter, Miskolc � Lukács Gábor, Miskolc � Fekete István, Mis-
kolc � Fekete István, Miskolc � Kubator Szaniszlóné, Miskolc
� Kovács Vilmos, Miskolc � Zsúdel Orsolya, Miskolc � Zsú-
del Orsolya, Miskolc

A nyerteseknek szívbõl gratulálunk!

ARégió Park Miskolc Kft. jövõ évre szóló parkolóbérletei már
megvásárolhatóak a cég ügyfélszolgálati irodájában, így akár
már idén is gondoskodhat jövõ évi parkolási kényelmérõl. A
több bérletet igénylõ magánszemélyek és cégek megrendelé-
süket telefonon elõre is jelezhetik, így elkerülhetik a bérletek
kitöltésével kapcsolatos adminisztrációs teendõkkel járó vára-
kozást.

STEFÁN CSABA, 
a Régió Park Miskolc Kft. ügyvezetõ igazgatója



2004. JÚLIUS 27-ÉN TALÁLKOZ-
TUNK ELÕSZÖR A HÕSÉGRIADÓ EL-
RENDELÉSÉVEL, S AZ AZT MEGELÕZÕ,
MISKOLCON IS ÁTVONULÓ JÉGVERÉS

MINDEN BIZONNYAL BEKERÜL MAJD

A MEGSZOKOTTÓL ELTÉRÕ IDÕJÁRÁSI

ESEMÉNYEK, TÖRTÉNETÉNEK SORÁBA.
ENNEK AZ ÉVNEK UGYAN MÉG NINCS

VÉGE, DE A FÖLDIEPER MÁSODVIRÁG-
ZÁSA ÉS TERMÉSE, MAJD AZ AZT NÉ-
HÁNY ÓRA MÚLVA BETAKARÓ HÓE-
SÉS, A NAGY ERDÕKET PUSZTÍTÓ

SZÉLVIHAROK NOVEMBER KÖZEPÉN

SZINTÉN AZ IDÕJÁRÁSI RENDELLE-
NESSÉGEK KÖZÉ SOROLHATÓK. 

Bár hasonló, a megszokottól eltérõ
jelenségek évszázadokkal ezelõtt is gya-
korta elõfordultak, természetesen min-
denkiben a legutóbbi, hozzá legköze-
lebb esõ történések maradnak meg.
Az idõjárási rendellenességek „külön-
legességek” pedig velejárói a termé-
szetnek, így az emberi életnek, ge-
nerációk történetének is.
A miskolci Négyesi Szepessy Pál, a

Thököly felkelésben nagy szerepet ját-
szott idõs Szepessy Pál fia 1706–1718
között vezetett naplójában kiemelten
foglalkozik birtokainak történetével
(Miskolcon 7, a Hegyalján pedig 12
szõlõje volt), s ennek kapcsán felje-
gyezte az 1710–1711-ben Miskolcon dü-
höngött „döghalált”, s akkori nagy
rendellenességeket, csapásokat is. Így
írja, hogy 1707-ben „oly szûk volt a
bor, hogy az hadak pusztító kezébõl

megmaradott hegyaljai 16 hordó bo-
romat eladtam 300 és 10 magyar fo-
rintokon, Szent Lukács napján szüret

elõtt (okt. 18.)
majd térdig érõ
hó esett, elborí-
totta a termést.”
A hó alól szüre-
teltek mindenfelé,
tehát az ún. „jég-
bor” fogalma már
ismert volt a
XVIII. században,
csak ízét nem is-
merjük.
Egy másik XVIII.

századi naplóíró,
bizonyos Keresz-
tesi József fel-
jegyzéseiben pe-
dig azt olvassuk,
hogy 1782. feb-
ruár 3 és 17 kö-
zött olyan nagy
hideg volt, hogy
a pohárba tett
bor megfagyott.
Az emberek bor-
ivás helyett jég-
darabokat szopo-
gattak, amihez
valószínû nem na-
gyon lehetett
kedvük, hiszen
ugyanezen év Jó-
zsef napján, már-
cius 19-én még

szánon jártak. A mennydörgéssel tar-
kított nyárelõt a mi vidékünkön ad-
dig szokatlan nyárközepi sáskajárás sza-

kította meg. A sáskahad mindent fel-
zabálva augusztus 23 és 27 között
Debrecen felé vette az irányt, majd
Nagyvárad környékén tûntek fel úgy,
hogy fényes nappal sötétség támadt. 

RÖPTÜKBEN 
FAGYTAK MEG

Borsod vármegye tudós fõlevéltár-
noka, Klein Gáspár jegyezte ki régi
iratokból, hogy József császár 1786.
július 16-i és 17-i magyarországi lá-
togatásai során hatalmas záporok és
árvizek követték útját, amelynek a
vetemények teljes elpusztulása lett a
vége. A következõ évre meg olyan
hosszú és szép õsz, illetõleg tél volt,
hogy december 3-án a fák másod-
virágzásnak indultak, s úgy jegyez-
ték le, hogy hasonlóra nem volt ré-
gi ember, aki emlékezett volna. 1788-
ban jegyezték be a megyei jegyzõ-
könyvbe: a kemény télhez oly hideg
járult nagy hóval, hogy a víz még
a mély ásott kutakban is befagyott,
a madarak pedig röptükben meg-
fagyva hulltak le. 1788–1789 telén
nemcsak sok ember pusztult el a hi-
degtõl, hanem farkascsordák rontot-
tak a falvakra. 
Benkõ Sámuel 1782-ben megjelent

várostörténeti munkájában közli „az
1781. év népszerûen elõadott idõjá-
rásjelentés”-ét, majd „az 1782. év idõ-
járásá”-t. Az eltelt 19 év idõjárását
olyan periódusnak tartotta, amelyet
„Hold-ciklusnak” nevezett, s amelybõl
lehetséges volt a jövendõ dolgok ho-
mályát megvizsgálni és meg lehet elõ-
re állapítani azt, hogy termékeny vagy
terméketlen év következik-e. A na-
ponta vezetett idõjárási jellemzõk kö-
zül érdekes volt 1782. július 27-e, ami-
kor a nagy forróság hirtelen az el-
lenkezõjére változott, „kemény hideg
állt be, és feltámadt a jeges észak-
keleti szél. 24-én a nyári napon a je-
ges tél tért vissza, és az aratók té-
liesen öltözve, tûznél melegítették csak-
nem megdermedt kezüket.”

MAJDNEM KISZÁRADT 
A DUNA

A rettenetes hidegre az 1790-es
év elviselhetetlen meleget hozott.
„Csaknem meggyúlt a föld a rajta-
lévõkkel együtt” jegyezték fel, s ek-
kor Pest és Buda között nem csak
a tûz volt sok, hanem a Duna is
olyan keskeny lett a szárazság mi-
att, hogy némely helyen át lehetett
gázolni rajta. 1795-ben a naplóíró
olyan szörnyû télrõl tesz említést, ahol
a fák összetörtek a rájuk hullott hó
súlya alatt. Rengeteg volt a fagyá-
sos áldozat, mert a magas hó 14
hétig nem olvadt el. 
Természetesen a XIX. századi nap-

lók is tartalmaznak különleges fel-
jegyzéseket, s nem különbözött et-
tõl a XX. század sem. Az idõjárás
figyelõi, a különleges esetek leírói
azonban az „üvegházhatás”-ról még
sehol sem tettek említést. A vál-
tozásokat a Nappal, fõleg pedig a
Hold közelségével hozták összefüg-
gésbe.

Dobrossy István

Szombat
07.00 Adásismétlés. 09.00 Képújság. 15.00
Magazinok ismétlése. 17.00 A Hálózat
mûsora. 18.00 Miskolc Ma (élõ). 18.30
Zsoltár – vallási magazin. Benne: 260
éves a Mindszenti templom, Keresztény
Közéleti Almanach, Miskolcon járt Tõkés
László. 19.00 Miskolc Ma. 19.30 Advent
Berlinben – dokumentumfilm. 20.30 Hír-
háló (h). 21.00 Cápavadász. Amerikai-
olasz film (h). 23.00 Képújság. 

Vasárnap
07.00 Adásismétlés. 09.00 Képújság. 15.00
Csak könnyedén – kávéházi beszélgetés.
17.00 A Hálózat mûsora. 18.00 Króni-
ka – heti hírösszefoglaló. 18.30 Múzsa
– színházi magazin. Benne: Steinbeck Ege-
rek és emberek címû darabjáról nyilat-
kozik a rendezõ Tordy Géza, és a két
fõszerplõ, Hunyadkürti István és Mihályfi
Balázs. 19.00 Sport Extra. Benne: Jég-
motor bemutató Miskolcon. 20.30 Hír-
háló (h). 21.00 Az erõszak városa.
Olasz–francia film (h). 23.00 Képújság.

Hétfõ
06.00 Adásismétlés. 08.30 Képújság. 17.00
A Hálózat mûsora. 18.00 Miskolc Ma
(élõ). 18.30 Kilátó – várospolitikai ma-
gazin. Benne: a fõutca rekonstrukciója,
avagy mit gondolnak a miskolciak a sé-
tálóutca üzleteirõl és mit tehet a MIK
Rt.? 19.00 Miskolc Ma. 19.30 Klick –
innovációs magazin (ism.) 20.00 Miskolc
Ma. 20.30 Hírháló (h). 21.00 Kalózföl-
di kalandok. Kanadai film (h). 23.00 Kép-
újság.

Kedd
06.00 Adásismétlés. 08.30 Képújság. 17.00
A Hálózat mûsora. 18.00 Miskolc Ma
(élõ). 18.30 Sportpercek. Benne: DVTK
évértékelés, MJJSE mérkõzések, összefoglaló
a jégmotor versenyrõl. 19.00 Sport Ext-
ra. Benne: Miskolci Jegesmedvék-Gyõr jég-
korong mérkõzés közvetítése felvételrõl.
20.30 Hírháló (h). 21.00 Tégy úgy, mint-
ha nem látnád õt. Amerikai–angol–ka-
nadai film (h). 23.00 Képújság.

Szerda
06.00 Adásismétlés. 08.30 Képújság. 17.00
A Hálózat mûsora. 18.00 Miskolc Ma
(élõ). 18.30 Iránytû – gazdasági maga-
zin. 19.00 Miskolc Ma. 19.30 Nézd! –
Ifjúsági magazin. Benne: bemutatkozik az
Azlan Együttes. Bonni és Klájd – film-
premier. 20.00 Miskolc Ma. 20.30 Hír-
háló (h). 21.00 Fenegyerekek. Amerikai
film (h). 23.00 Képújság.

A mûsorváltoztatás jogát fenntartjuk!

A Miskolc TV
heti mûsora

2004. december 18–2004. december 22.

Népi idõjárási megfigyelések a XX. század elsõ har-
madából, részlet.

TTeerrmméésszzeettii  ttüünneemméénnyyeekk,,  kkaattaasszzttrróóffáákk  ééss  ssoorrssccssaappáássookk  ((33..))

METEOROLÓGIAI FELJEGYZÉSEK 
A XVIII. SZÁZADBÓL

SZABADIDÔ
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Tisztelt olvasó! Ismeri Ön a miskolci templomtornyo-
kat? Hamarosan kiderül! A november 20-i számunkban
öt héten keresztül tartó keresztrejtvény-pályázatot indí-
tottunk. Az öt keresztrejtvényben öt miskolci templom-
torony nevét, illetve helyét rejtettük el. Az öt megfejtést

egy levelezõlapon, legkésõbb december 22-ig juttassák el
a Miskolci Kommunikációs Kht. címére: 3525 Miskolc, Dó-
zsa György u. 30. A helyes megfejtéseket beküldõk kö-
zött az Arany Könyvesbolt (Miskolc, ITC-székház) által fel-
ajánlott könyvet sorsoljuk ki.

ISMERI ÖN A MISKOLCI TEMPLOMTORNYOKAT?

OLVASÓINK 
FIGYELMÉBE
A MiNap következô száma de-

cember 23-án, csütörtökön je-
lenik meg.


